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В най-кратък срок пост-
радалите от градушка земе-
делски стопани ще бъдат
обезщетени. В това бе кате-
горичен министърът на зе-
меделието д-р Иван Иванов
във връзка с падналата гра-
душка в Садово. Той увери,
че Държавен фонд “Земеде-
лие” разполага тази година

с 5 млн. лв., с които да обез-
щетява за пропаднала про-
дукция по линията за
държавна помощ за подкре-
па за пострадали от небла-
гоприятни климатични явле-
ния.

Министърът припомни,
че земеделското министер-
ство има методика за обез-

щетяване на стопани със
100% пропаднали площи,
като на базата на протоко-
лите ще се разработи меха-
низъм да се обезщетят и
стопаните, които са
претърпели щети в по-малък
размер.

“Министерството на зе-
меделието предприема
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“Булгаргаз” е внесъл официално в КЕВР предложението си за
цена на природния газ за месец юни в размер на 141,28 лв. за мега-
ватчас. Тя е с близо 13% по-ниска спрямо цената за май.
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Îáåçùåòÿâàò ñïåøíî
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Земеделските стопани в Садово ще получат помощ,
категоричен бе министърът на земеделието Иван Иванов
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бързи действия в помощ на
стопаните, чиито площи по-
страдаха от градушка. Започ-
ва описването на щетите
върху реколтата на база
подадените заявления”,
допълниха от дирекция “Зе-
меделие и регионална поли-
тика” във ведомството.

Изложители от 19 държави и България участват в 15-та международна изложба за отбранителна
техника “Хемус 2022” под мотото “Отбрана, антитероризъм и сигурност”, която се провежда
в Международния панаир в Пловдив до 4 юни. Изложението се провежда под патронажа
на Министерството на отбраната и Министерството на икономиката и индустрията
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ръмотевични бури със силен
вятър и градушки връхлетяха част
от страната в следобедните часове и
привечер във вторник. Градушката
почти смля реколтата в Садовско.
Унищожени са царевица, слънчог-
лед, нахут. Стопаните са гневни и
протестираха.

Случилото се обаче е дежавю.
Изстрелването на противоградови-
те ракети е спряно в един интервал
от време заради прелитащ самолет в
Пловдивско, а резултатът - погром
над продукцията. Изстрелването на
ракети е било прекратено с нареж-
дане от Центъра за координиране
използването на въздушното прост-
ранство.

Проблемът не е от вчера и не е
един. Преди 4-5 години работещите
в “Борба с градушките” протести-
раха заради ниското заплащане и
тежките условия на труд. А бивша-
та земеделска министърка Десисла-
ва Танева уж започна реформа, раз-
ширение и модернизиране на тази
толкова необходима дейност.

През годините назад имаше и
други случаи на унищожена от гра-
душки продукция. Миналата година
в края на август отново заповед за
спиране на изстрелването на ракети
заради преминаващ самолет беше
причината за унищожаването на
реколтата на много стопани в Плов-
дивско.

Докога ще е така? Докога заради
липсата на координация, може би,
или поради други причини противо-
градовите ракети ще остават на зе-
мята, а стопаните - незащитени и
без реколта?
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Ðàçñåëâàò áåæàíöèòå îò Åëõîâî
â áèâøèÿ ëàãåð â ßñòðåáèíî
Днес парламентът изслушва вицепремиера Калина
Константинова за прекратяването на плана за украинците

Около 90 украински бежанци се
извозват от буферния център в Елхо-
во към бившия пионерски лагер в Яс-
требино, съобщи вчера председателят
на Държавната агенция за бежанците
Мариана Тошева. По думите й с при-
оритет са пренасочвани майките с
малки деца, болните и пенсионерите.
Във вторник в бежанския лагер в Ел-
хово бяха настанени близо 600 укра-
инци от хотелите от Варна и Бургас.

Националният пионерски комплекс
“Ястребино” разполага с 3 корпуса и
195 места, както и със зала с капаци-
тет до 80 места, компютърна зала, Wi-
Fi и се използва основно като място за
провеждане на зелено училище и лет-
ни детски лагери срещу заплащане.

Във временния център за пребива-
ване в Елхово се очаква да пристигнат
още около 500 украински бежанци.
Центърът разполага с 221 жилищни
фургона и е с капацитет от 1768 легла.
Независимо от добрите условия укра-
инците се оплакват от липсата на вода
и храна. Майки са недоволни, че няма
вода и мляко за децата. Закуските, ко-
ито получаваха, били тестени и не
били подходящи. Много от бежанците
били притеснени от високите телени
огради и от фургоните, а мястото им
приличало на затвор.

Драстично се увеличава потокът

СНИМКА БТА

За чакащите на жп гарата във Варна украински граждани БЧК осигурил
вода, кроасани, солети, а за най-малките - пюрета и памперси

с около 50 души. В понеделник напу-
скащите страната автобуси са били
38, а пристигащите - 4. От Гранична
полиция пък посочват, че от 16 до 22
май влезлите у нас украинци от Румъ-
ния са 9500, а излизащите са 13 000
души. За последните седем дни под-
слон са потърсили 8000 бежанци, а
са си тръгнали 18 000 украинци, ос-
новно през “Дунав мост” и ГКПП
“Дуранкулак”. Наблюдава се тенден-
ция пристигащите автобуси да пре-
возват по 10-15 души, докато на
връщане се прибират пълни, каза д-р
Еринозов.

Около 70 души, повечето от които
жени и деца, бяха докарани вчера на
жп гарата във Варна. Там обаче стана
ясно, че извънреден влак, с който да
бъдат превозени украинските бежан-
ци до Сливен и оттам до Елхово, няма
да има. За тях ще бъдат прикачени
вагони към влака за Пловдив, съобщи-
ха от ОД на МВР във Варна. Причи-
ната е, че хората, които са изразили
готовност да тръгнат, са малко и е
преценено да няма извънреден влак.
За чакащите БЧК е осигурил вода,
кроасани, солети, а за най-малките -
пюрета и памперси. Има и линейка с
лекарски екип.

Вицепремиерът Калина Констан-
тинова ще бъде изслушана днес в НС
по предложение на ГЕРБ. Бившите уп-
равляващи настояха тя да предостави
информация относно прекратяването
на плана за разселване на бежанци от
Украйна.

от украински бежанци, които излизат
от страната през ГКПП “Дуранкулак”,
съобщи директорът на ОблС на БЧК

в Добрич д-р Артюн Еринозов. Във
вторник към Румъния се отправили
35 автобуса, а у нас влязъл само един

Американски изтребители Ф-35 са кацнали в авио-
база “Граф Игнатиево” като продължение на мисията за
охрана на въздушното пространство на България в
рамките на НАТО. Информацията е публикувана от
Съюзническото въздушно командване на НАТО в Ту-
итър, но в нея не се посочва броя самолети.

В края на май трябваше да приключи мисията на
четирите нидерландски Ф-35 у нас, но в настоящото
съобщение се набляга, че американските изтребители са
се присъединили към мисията на Нидерландия, което
означава, че тя продължава.

В съобщението на базираното в база Рамщайн, Гер-
мания, Съюзническо командване се посочва, че разпола-
гането на американски Ф-35 у нас изпълнява “мисия на
дълъг обсег до България в подкрепа на дейностите на
НАТО за бдителност на източния фланг”. Изтребителите
са пристигнали от военната база Спангдалем, Германия.

Нужен е анализ дали
сме подготвени да влезем в
еврозоната, който да мине
през гласуване в пленарна-
та зала, заяви зам.-предсе-
дателят на ПГ”БСП за
България” Филип Попов в
тв интервю. Ние сме за
влизането на България в
еврозоната и това решение
беше взето от конгреса на
БСП, припомни той. На-
дявам се, че останалите
партньори ще проявят раз-
биране и ще направим
този анализ, защото не

ФИЛИП ПОПОВ:

Íóæåí å àíàëèç äàëè ñìå ïîäãîòâåíè
äà âëåçåì â åâðîçîíàòà

Юлия ВУТОВА

България ще инвестира 753
млн. лв. за създаването на 250 со-
циални услуги за хора с уврежда-
ния, заяви министърът на труда и
социалната политика Георги Гьо-
ков по време на среща с делегация
на Европейския комитет за пре-
дотвратяване на изтезанията. В
Плана за възстановяване и устой-
чивост, който страната ни защити
пред Еврокомисията, са предвиде-
ни споменатите вложения за създа-

България е бракувала ваксини срещу КОВИД-19
на стойност 4,6 млн. евро (близо 9 млн. лв.). Това
става ясно от писмо на министъра на здравеопазва-
нето проф. Асена Сербезова до еврокомисаря по
здравеопазване Стела Кириакидис, съобщи Медиа-
пул. МЗ съобщи на 19 май, че е изпратило писмо до
Еврокомисията с искане да получава по-малки коли-
чества ваксини срещу КОВИД-19, съобразени с
нуждите на населението. Страната ни настоява
държавите членки да могат да откажат допълнител-
ни доставки на оригиналната ваксина, ако не бъде
разработена адаптирана или вариантна.

трябва да правим тази
стъпка, без да сме сложили
на масата плюсовете и ми-
нусите, категоричен е По-
пов. “Министрите на БСП
не са подкрепили на ангро
влизането на България в
еврозоната. Трудно е да се
каже какъв ще стане жи-
вотът у нас след приемане
на еврото. Не трябва да се
гледа едностранчиво на
промяната, защото има
комплекс от последици, на
които трябва да се обърне
внимание”, коментира По-
пов. Той даде пример с
лихвите в банките и съот-
ветно повишаването или
намаляването на покупа-

телната способност на
хората. “Има страни-член-
ки на ЕС, които не са в
еврозоната, и това се
дължи на техните разчети
и факта, че защитават сво-
ите национални интереси.
Ако анализът покаже, че
не сме готови, ще отложим
примането на еврото, за-
щото няма смисъл да пра-
вим промени, ако не сме
подготвени за тях”, пояс-
ни Попов. България труд-
но ще може да влезе в ев-
розоната от началото на
2024 г. и основната причи-
на за това е инфлацията,
коментира в кулоарите на
НС председателят на бюд-

жетната комисия Любо-
мир Каримански. Според
критериите кандидатите да
приемат общата европей-
ска валута трябва да имат
инфлация до 2% в рамките
на годината, прехождаща
влизането, припомни той и
посочи, че през април ин-
флацията у нас е вече
14,4% на годишна база.
БНБ следва да направи
задълбочен анализ за по-
следиците от въвеждането
на еврото, заяви пред жур-
налисти в НС председате-
лят на ПГ на ПП Андрей
Гюров. Той призова към
широка комуникационна
кампания по темата.

Ïðåäâèäåíè ñà 753 ìëí. ëåâà çà ñîöèàëíè
óñëóãè çà õîðàòà ñ óâðåæäàíèÿ

Àìåðèêàíñêè
Ô-35 ùå ïàçÿò
áúëãàðñêîòî íåáå

Áðàêóâàíè ñà âàêñèíè
ñðåùó ÊÎÂÈÄ-19
çà áëèçî 9 ìëí. ëåâà

ване на 125 социални услуги за
резидентна грижа и 125 за инфор-
миране и консултиране, застъпни-
чество и посредничество, терапия
и рехабилитация и обучение за
придобиване на нови умения, кои-
то ще осигурят качествена грижа
за 7500 хора с увреждания.

През юни МС ще одобри про-
екта на Наредба за качеството на
социалните услуги. По думите на
Гьоков в нея са регламентирани по-

прецизни стандарти и критерии,
които не допускат физическо огра-
ничаване на потребителите, полз-
ващи социални услуги, гарантира-
не на достъп до услуги за застъпни-
чество, посредничество и правна
защита. За домовете за хора с ув-
реждания са разработени самосто-
ятелни стандарти и критерии за
качество, които ще гарантират оси-
гуряването на завишен контрол до
тяхното закриване.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Проф. Георги Михайлов

Áîëíèöèòå äà íå ñà
òúðãîâñêè äðóæåñòâà
ñðåùà îãðîìíî ñúïðîòèâà
îò õîðà, êîèòî ïå÷åëÿò
íåèìîâåðíè ïàðè
îò çäðàâåòî íè
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Вицепремиерът и министър на икономиката и индустрията и лидер на БСП
Корнелия Нинова поздрави вчера децата по случай 1 юни. “Няма нищо по-хубаво
от звънкия смях на дете. Нека го има в българските домове. Честит празник,
мили деца. Бъдете здрави и обичани! Честит празник, скъпи родители.
Бъдете щастливи с малчуганите си!”, написа тя в социалната мрежа. В празника
взе участие министърът на труда и социалната политика Георги Гьоков, който заедно
с ученици пусна в небето шарени балони с детски послания по случай Деня на детето

Депутатите се хванаха гуша
за гуша заради разменени обиди
и за малко наистина да се сбият.
Искрата на скандала запали Ис-
крен Митев от ПП, който се
обърна от трибуната към лиде-
ра на “Възраждане” Костадин
Костадинов с прозвището “Ко-
пейкин”. “Стана ясно, че г-н Ко-
пейкин предаде хората, защото
си купи къща с техните пари, а
които му останаха, си ги обърна
в евро, ваксинира се и накрая
вдигна карта, за да каже, че е
повече човек от другите”, обяви
пламенно Митев.

Изявлението му вбеси Кос-
тадинов. Той скочи от мястото
си и се втурна гневен към три-
буната с викове: “Ще види този
тъпак!” по адрес на Митев.

БСП отново настоя за отмяна на
Закона за досиетата. По време на деба-
тите по промените на второ четене на
документа председателят на ПГ “БСП за
България” Георги Свиленски предложи
редакционна поправка в заглавието му,
което да бъде променено на Законопро-
ект за отмяна на Закона за достъп и раз-
криване на документите и за обявяване
на принадлежност на български гражда-
ни към ДС и разузнавателните служби
на БНА. Документът регламентира дей-
ността на Комисията по досиетата. Сви-
ленски подчерта, че законът не е в съот-
ветствие с ежедневието на хората и вече
няма нужда от него. Искането не бе
подложено за гласуване от председател-
стващия заседанието Кристиан Вигенин
с аргумента, че то противоречи на пра-
вилника. Вигенин призова депутатите от
ПГ “БСП за България” да внесат друг
законопроект, в който да предложат от-
мяна на Закона за досиетата. И аз ще се
подпиша под него, уточни той.

Преди това Свиленски припомни ста-
рата идея на левицата комисията по до-
сиетата да се преформатира в Институт
за национална памет. Той призова да се
съсредоточат върху съдебната реформа
и да се заемат с проблемите на хората
“сега и днес”. “Колеги от “Демократична
България”, нито вие ще напомпате елек-
тората си с тези промени, нито ние ще го
напомпаме с неговото отхвърляне. Тази
дискусия е безпредметна”, подчерта Сви-
ленски. Той посъветва депутатите да си
намерят друг крайъгълен камък. Триде-
сет години този крайъгълен камък много

ÁÑÏ îòíîâî íàñòîÿ çà
îòìÿíà íà Çàêîíà çà äîñèåòàòà
Няма нужда да се търсят отново скелети в гардероба
и обществото да се разделя, категорични са социалистите

се заобли и тези зависимости едва ли ин-
тересуват вече българското общество,
коментира той. По думите на Свиленски
днес то се интересува от други зависи-
мости - от икономически лобита, които
казват на депутати, министри, съветници
как да гласуват.

“Каква е ползата 33 години след про-
мените отново да отваряме тази тема,
когато по-голяма част от тези хора, ко-
ито са били част от службите, не са
между живите, а другите са пенсионе-
ри? Ще облекчим ли икономиката, ще
помогнем ли на гражданите? Колко хора
наистина са били разузнавачи и колко
са работили за българската армия? Не
обиждаме ли тях и техните поколения?
Трябва да сме много по-внимателни,
когато говорим за тази материя”, възра-
зи срещу промените депутатът от леви-
цата Борислав Гуцанов.

Проф. Георги Михайлов призова да
не се търсят отново скелети в гардеро-
ба и обществото да се разделя. Веднъж
обявен агент, в момента, в който се
появи отново в медиите, той моментал-
но бива изрисуван, няма прошка, не
виждам смисъл от тази промяна, пояс-
ни той. Проф. Михайлов изтъкна, че
самият той е бил обявен за враг на
народа преди 1989 г., но не е съгласен
да започне ровенето в миналото отно-
во точно в този момент.

След близо 3 часа дебати парламентът
подкрепи промените и реши принадлеж-
ността на даден човек към ДС ще бъде
обявявана отново, ако той се кандидати-
ра за публична длъжност, независимо че
вече има установена такава. Законопро-
ектът беше приет със 111 гласа “за”, 28
бяха против, а петима се въздържаха.
Депутатите от БСП гласуваха против.

Юлия КУЛИНСКА

Äåïóòàòè ñå îáèæäàõà
íà „Êîïåéêèí” è „òúïàê”

Юлия ИВАНОВА

Председателстващият Кристи-
ан Вигенин се опита да го спре.
Костадинов и депутатите му се
нахвърлиха на Митев, който
хвана вратовръзката на лидера
на “Възраждане” и започна да я
усуква около ръката си. В този
момент към мелето се присъе-
диниха и народните представи-
тели от ПП. Настана суматоха,
депутатите започнаха да се бу-
тат и да се заканват един на
друг. До размяна на ювруци
обаче не се стигна.

Грозните сцени се разиграха
пред очите на посетители, сред
които и деца, които бяха дошли
да разгледат парламента.

По-късно Вигенин обяви,
че ситуацията ще бъде разгле-
дана на председателски съвет.
В крайна сметка Митев се из-
вини от парламентарната три-
буна, но не спомена поимен-
но Костадинов.
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Æèòåëè íà Ñàäîâî
áëîêèðàõà ïúò
ñëåä ãðàäóøêàòà
Около 10 000 декара обработваема земя
пострадаха, съсипана е 80 на сто от продукцията

ОБЯВА

Œ¡fl¬¿ «¿ œ”¡À»◊≈Õ “⁄–√

Œ¡Ÿ»Õ¿ —¿ƒŒ¬Œ, Ó·Î‡ÒÚ œÎÓ‚‰Ë‚, Ì‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ «‡ÔÓ‚Â‰
π133/25.05.2022 „. Ì‡ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡Ú‡, ‚ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡
–Â¯ÂÌËÂ

π355, ‚ÁÂÚÓ Ò œÓÚÓÍÓÎ π31 ÓÚ «‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡ Œ·— -
—‡‰Ó‚Ó, ÔÓ‚Â‰ÂÌÓ Ì‡ 31.03.2022 „.,

Œ¡fl¬fl¬¿

œÛ·ÎË˜ÂÌ Ú˙„ Ò ˇ‚ÌÓ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡ Ì‡ ËÏÓÚ -
˜‡ÒÚÌ‡

Ó·˘ËÌÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ: ÌÂÁ‡ÒÚÓÂÌ ÛÂ„ÛÎË‡Ì ÔÓÁÂÏÎÂÌ ËÏÓÚ
I - ‰˙Ê‡‚ÂÌ, ‚ Í‚. 105 Ò ÔÎÓ˘ 765 Í‚.Ï, ÔÓ ÔÓ‰Ó·ÌËˇ
ÛÒÚÓÈÒÚ‚ÂÌ ÔÎ‡Ì Ì‡ Ò. ◊Â¯ÌÂ„ËÓ‚Ó, ÔË „‡ÌËˆË: ÛÎËˆ‡, ÛÂ-
„ÛÎË‡Ì ÔÓÁÂÏÎÂÌ

ËÏÓÚ II - ‰˙Ê‡‚ÂÌ, ÛÂ„ÛÎË‡Ì ÔÓÁÂÏÎÂÌ ËÏÓÚ IX - ‰˙Ê‡‚ÂÌ,
ÛÎËˆ‡, Ò Ô˙‚ÓÌ‡˜‡ÎÌ‡ ÔÓ‰‡ÊÌ‡ ˆÂÌ‡ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 20 710.00
(‰‚‡‰ÂÒÂÚ ıËÎˇ‰Ë ÒÂ‰ÂÏÒÚÓÚËÌ Ë ‰ÂÒÂÚ) ÎÂ‚‡ ·ÂÁ ‚ÍÎ˛˜ÂÌ ƒƒ—.

“˙ÊÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ ‚ÍÎ˛˜‚‡ ÒÎÂ‰ÌÓÚÓ:
1. Œ·ˇ‚‡;
2. –Â¯ÂÌËÂ π355 Ì‡ Œ·— - —‡‰Ó‚Ó, ‚ÁÂÚÓ Ò œÓÚÓÍÓÎ π

31/31.03.2022 „.;
3. ¿ÍÚ Á‡ ˜‡ÒÚÌ‡ Ó·˘ËÌÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ π37/30.01.2020 „.;
4. —ÍËˆ‡ Ì‡ ËÏÓÚ‡;
5. œÓÂÍÚ Ì‡ ‰Ó„Ó‚Ó‡ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡.
ƒÂÔÓÁËÚÌ‡ ‚ÌÓÒÍ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ: ‰ÂÔÓÁËÚÌ‡Ú‡ ‚ÌÓÒÍ‡ Á‡ Û˜‡-

ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ ÒÂ ÓÔÂ‰ÂÎˇ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 6 213.00 (¯ÂÒÚ ıËÎˇ‰Ë
‰‚ÂÒÚ‡ Ë ÚËÌ‡‰ÂÒÂÚ) ÎÂ‚‡ Ë ÒÂ Á‡ÔÎ‡˘‡ ‚ Í‡Ò‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡
—‡‰Ó‚Ó (Í‡Ò‡ Ì‡ Œ·˘ËÌÒÍ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ - —‡‰Ó‚Ó), ÂÚ. 3, Ì‡
‡‰ÂÒ: „‡‰ —‡‰Ó‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ œÎÓ‚‰Ë‚, ÛÎ. ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î π2, ËÎË
ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡Ú‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ —‡‰Ó‚Ó: IBAN
BG22CECB97903342797200; BIC: CECBBGSF ‚ ì÷ ¡î ¿ƒ, ÍÎÓÌ
œÎÓ‚‰Ë‚ - ¡˙Î„‡Ëˇ, ‰Ó ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌËˇ Í‡ÂÌ ˜‡Ò
Ë ‰ÂÌ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚ÎÂÌËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡.

÷ÂÌ‡ Ì‡ Ú˙ÊÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ: Ú‡ÍÒ‡Ú‡ Á‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ÌÂ Ì‡
Ú˙ÊÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ Â ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 400.00 (˜ÂÚËËÒÚÓÚËÌ)
ÎÂ‚‡ Ò ‚ÍÎ˛˜ÂÌ ƒƒ— (Á‡ Â‰ËÌ ÍÓÏÔÎÂÍÚ). «‡ÔÎ‡˘‡ ÒÂ ‚ Í‡Ò‡Ú‡
Ì‡ Ó·˘ËÌ‡

—‡‰Ó‚Ó (Í‡Ò‡ Ì‡ ìÃƒ“î - ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚Ó) Ì‡ ‡‰ÂÒ: „‡‰
—‡‰Ó‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ œÎÓ‚‰Ë‚, ÛÎ. ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î π2, ËÎË ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡
ÒÏÂÚÍ‡: IBAN BG35CECB97908442797200; BIC: CECBBGSF, ÍÓ‰
Á‡ ‚Ë‰ ÔÎ‡˘‡ÌÂ - 44 70 00 ‚ ì÷ ¡î ¿ƒ, ÍÎÓÌ œÎÓ‚‰Ë‚ -
¡˙Î„‡Ëˇ, ‰Ó ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌËˇ Í‡ÂÌ ˜‡Ò Ë ‰ÂÌ Á‡
ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚ÎÂÌËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡.

“‡ÍÒ‡Ú‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ Â 50.00 (ÔÂÚ‰ÂÒÂÚ) ÎÂ‚‡ Ë ÒÂ
Á‡ÔÎ‡˘‡ ‚ Í‡Ò‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ —‡‰Ó‚Ó (Í‡Ò‡ Ì‡ ìÃƒ“î - ‰ÂÎÓ-
‚Ó‰ÒÚ‚Ó)

Ì‡ ‡‰ÂÒ: „‡‰ —‡‰Ó‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ œÎÓ‚‰Ë‚, ÛÎ. ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î
π 2, ËÎË ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡: IBAN BG35CECB97908442797200;

BIC: CECBBGSF, ÍÓ‰ Á‡ ‚Ë‰ ÔÎ‡˘‡ÌÂ - 44 80 90 ‚ ì÷ ¡î ¿ƒ,
ÍÎÓÌ œÎÓ‚‰Ë‚ - ¡˙Î„‡Ëˇ, ‰Ó ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌËˇ Í‡ÂÌ
˜‡Ò Ë ‰ÂÌ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚ÎÂÌËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡.

—Ú˙ÔÍ‡ Á‡ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 2 071.00 (‰‚Â ıËÎˇ‰Ë
Ë ÒÂ‰ÂÏ‰ÂÒÂÚ Ë Â‰ËÌ) ÎÂ‚‡.

—Ô‡‚Í‡ Ë Ó„ÎÂ‰ Ì‡ „ÓÂÓÔËÒ‡ÌËˇ ËÏÓÚ - ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ
ÓÚ 8.00 ‰Ó 12.00 ˜‡Ò‡ ‚ Œ·˘ËÌÒÍ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ „. —‡‰Ó‚Ó
ÔË ÒÎÛÊ·‡ ì”Ô‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚÚ‡î, ÒÚ‡ˇ π313, Ë ‚
ÍÏÂÚÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÒÂÎÓ ◊Â¯ÌÂ„ËÓ‚Ó.

“˙„˙Ú Á‡ ËÏÓÚ‡ ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡ 05.07.2022 „. ÓÚ 10.00
˜‡Ò‡ ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Œ·˘ËÌÒÍ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ „. —‡‰Ó‚Ó, ÛÎ.
ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î π2. œÓ‚ÚÓÂÌ Ú˙„ Ì‡ 12.07.2022 „. ÓÚ 10.00
˜‡Ò‡.

«‡‰˙ÎÊËÚÂÎÌ‡ ‰ÂÔÓÁËÚÌ‡ ‚ÌÓÒÍ‡ ÒÂ ‚Ì‡Òˇ ‚ ÒÓÍ ‰Ó 16.00
˜‡Ò‡ Ì‡ 04.07.202 „. Ë ‰Ó 16.00 ˜‡Ò‡ Ì‡ 11.07.2022 „.

ÃÓÎ·Ë Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ˘Â ÒÂ ÔËÂÏ‡Ú ‚ ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡
Œ·˘ËÌÒÍ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ „. —‡‰Ó‚Ó, ÛÎ. ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î π2 ‚
ÒÓÍ ‰Ó 16.00 ˜‡Ò‡ Ì‡ 04.07.2022 „. Ë ‰Ó 16.00 ˜‡Ò‡ Ì‡
11.07.2022 „.

 ˙Ï ÏÓÎ·‡Ú‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ ÔËÎ‡„‡Ú Ë ÒÎÂ‰ÌËÚÂ
‰ÓÍÛÏÂÌÚË, ÔÓÒÚ‡‚ÂÌË ‚ ÌÂÔÓÁ‡˜ÂÌ Á‡ÔÂ˜‡Ú‡Ì ÔÎËÍ Ò Ì‡‰ÔËÒ
Ì‡ Û˜‡ÒÚÌËÍ‡ (ËÏÂ Ë ‡‰ÂÒ) Ë ÔÂ‰ÏÂÚ‡ Ì‡ Ú˙„‡:

«‡ ˛Ë‰Ë˜ÂÒÍË ÎËˆ‡ Ë Â‰ÌÓÎË˜ÌË Ú˙„Ó‚ˆË (≈“):
1. ƒ‡ÌÌË Á‡ ≈» ;
2.  ÒÂÓÍÓÔËÂ ÓÚ ÎË˜Ì‡ Í‡Ú‡ Ì‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘Ëˇ Û˜‡ÒÚ-

ÌËÍ‡;
3. ƒÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ ‚ÌÂÒÂÌ‡ ‰ÂÔÓÁËÚÌ‡ ‚ÌÓÒÍ‡ (ÓË„ËÌ‡Î);
4. ƒÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ ÔÎ‡ÚÂÌ‡ Ú‡ÍÒ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„ - 50.00

ÎÂ‚‡ (ÍÓÔËÂ);
5.  ‚ËÚ‡ÌˆËˇ Á‡ Á‡ÍÛÔÂÌ‡ Ú˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ (ÍÓÔËÂ).
«‡ ÙËÁË˜ÂÒÍË ÎËˆ‡:
1.  ÒÂÓÍÓÔËÂ ÓÚ ÎË˜Ì‡ Í‡Ú‡ Ì‡ Û˜‡ÒÚÌËÍ‡ ËÎË Ì‡ ÔÂ‰-

ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘Ëˇ Û˜‡ÒÚÌËÍ‡;
-2. ƒÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ ‚ÌÂÒÂÌ‡ ‰ÂÔÓÁËÚÌ‡ ‚ÌÓÒÍ‡ (ÓË„ËÌ‡Î);
-3. ƒÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ ÔÎ‡ÚÂÌ‡ Ú‡ÍÒ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„ - 50.00

ÎÂ‚‡ (ÍÓÔËÂ);
4.  ‚ËÚ‡ÌˆËˇ Á‡ Á‡ÍÛÔÂÌ‡ Ú˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ (ÍÓÔËÂ).
ÀËˆÂÚÓ, ÒÔÂ˜ÂÎËÎÓ Ú˙„‡, Á‡ÔÎ‡˘‡:
1. ƒ‡Ì˙Í ÔÓ ˜Î.47, ‡Î. 2 ÓÚ «Ãƒ“ - 3% ÓÚ ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡

Ò‰ÂÎÍ‡Ú‡;
2. “‡ÍÒ‡ ÔÓ ˜Î. 29, ‡Î. 9, Ú. 1 ÓÚ Õ‡Â‰·‡ π4 Ì‡ Œ·— -

—‡‰Ó‚Ó Á‡ ÓÔÂ‰ÂÎˇÌÂ Ë ‡‰ÏËÌËÒÚË‡ÌÂ Ì‡ ÏÂÒÚÌËÚÂ Ú‡ÍÒË Ë
ˆÂÌË Ì‡ ÛÒÎÛ„ËÚÂ Ì‡ ÚÂËÚÓËˇÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ —‡‰Ó‚Ó ‚ ‡ÁÏÂ
Ì‡ 600.00 (¯ÂÒÚÒÚÓÚËÌ) ÎÂ‚‡.

¿‰ÂÒ Ë ÚÂÎÂÙÓÌ Ì‡ Ó„‡ÌËÁ‡ÚÓ‡: „. —‡‰Ó‚Ó 4122, Ó·˘Ë-
Ì‡ —‡‰Ó‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ œÎÓ‚‰Ë‚, ÛÎ ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î π 2, ÚÂÎ. 03118/
26 01, ‚˙Ú. 106.

ƒ»Ã»“⁄– «ƒ–¿¬ Œ¬
 Ã≈“ Õ¿ Œ¡Ÿ»Õ¿ —¿ƒŒ¬Œ

С жива верига стопаните от
Садово, чиито насаждения бяха
унищожени от градушката във
вторник вечерта, блокираха вче-
ра сутринта движението по меж-
дународния път от Пловдив към
Хасково, Свиленград и Турция.
Протестът им продължи около
час. Това доведе до образуване
на километрични колони от ав-
томобили, стигна се и до напре-
жение между протестиращите и
чакащите шофьори.

Причината за недоволството
бе забраната за стрелба срещу
градоносните облаци заради пре-
литащ самолет в Пловдивско,
довела до тежки поражения на
насажденията. Стихията вилня от
16,30 часа до 16,50 часа, а леде-
ните късове бяха с големина на

Трима са кандидатите за
председател на Съвета на рек-
торите у нас. Един от тях е рек-
торът на УНСС проф. Димитър
Димитров. Кандидат е и акад.
Христо Белоев от Русенския
университет, а третият желаещ
за поста е ректорът на Меди-
цинския университет в София
акад. Лъчезар Трайков. Съветът
на ректорите ще избира нов
председател на 9 юни в УНСС.
Заседанието се насрочва, след
като на 13 май досегашният му
ръководител и ректор на Софий-
ския университет “Св. Климент
Охридски” Анастас Герджиков
не беше преизбран на поста.
Той беше единственият канди-
дат. Предполагаемата причина
за неизбирането е подкрепата
му за предложението на МОН
да се въведат нови правила за
оценяване (атестация) на препо-
давателите. Сега университети-
те сами определят правилата за
атестация, а предложението на
министерството е МС да опре-
дели национална методика.

Процедурата по освидетелстване и преосвиде-
телстване на хората с увреждания от териториални-
те експертни лекарски комисии (ТЕЛК) е тромава и
голяма част от явяващите се в продължение на ме-
сеци са лишени от доходи. Това пише в становище
на омбудсмана Диана Ковачева до министрите на
здравеопазването и на труда и социалната политика
и председателите на двете ресорни парламентарни
комисии. Причина е отворено писмо, в което хора
с увреждания търсят съдействие за решаването на
затруднения, свързани с осигуряване на лечението
им, медицинската експертиза и произтичащите от
нея социални права, социалното им подпомагане,
асистентска грижа, както и изтеклите експертни
решения след отмяната на извънредната епидемична
обстановка, което ги остави без социална подкрепа.

череша. Около 10 000 декара
обработваема земя бяха смачка-
ни от градушката, като предстои
да се установи колко от тях са
напълно унищожени.

Земеделците твърдят, че меж-
ду 70 и 80% от продукцията им
е съсипана. Те нямат застрахов-
ки, тъй като те не покривали
унищожената техническа инфра-
структура. Освен това много от
тях са теглили кредити, което ги
поставя в опасност от фалити.

Комисия от служба “Земе-
делие” в община Садово е за-
почнала описването на щети-
те. Засегнати са основно зем-
лищата на село Чешнегирово и
Садово. Площите са най-вече
на дребни земеделски произво-
дители и са засети с тиквички,

домати, пъпеши.
Хората се заканиха да

продължат с блокадите на меж-
дународния път. Те са гневни и
отчаяни. Заявиха, че ще трябва
да започнат от нулата, и напом-
ниха, че все още не са получили
обезщетения за градушката от
миналата година.

 Протестът се водеше лично
от кмета на Садово Димитър
Здравков. “Хората не са защите-
ни, поминъкът им отиде. Всяка
година по два пъти ни бие гра-
душка и то точно, когато става
реколтата, а нямаме противо-
градна защита”, заяви Здравков.

“От 20 минути градушка 17
минути е имало забрана да се
стреля по облаците”, каза
кметът на село Чешнегирово

Христо Атанасов.
Осем площадки от полигона

в Садово са се включили в бор-
бата с градоносния облак. Забра-
ната заради прелитащ самолет е
дошла в 16,15 часа от Централ-
ния пункт за управление на
въздушното движение и до 16,31
часа е преустановена борбата с
облака. Пет от шестте клетки в
облака са били обработени, ше-
стата е нанесла най-големите
поражения. От площадките на
Изпълнителната агенция “Борба
с градушките” в Пловдивско в
следобедните часове във вторник
са изстреляни над 280 ракети.

По-късно протестиращите се
срещнаха с представител на зе-
меделското министерство, за да
обсъдят вариантите за компен-
сация. Част от пострадалите на-
стояват държавата да покрие
100% от щетите, а други - да им
бъдат осигурени безплатни то-
рове и препарати.

След заседанието на Минис-
терския съвет земеделският ми-
нистър Иван Иванов обеща обез-
щетения за стопаните. “В най-
кратък срок помощта ще бъде
изплатена. Когато има доказано
100% увреждане на продукция-
та, тя се заплаща на 100%, на
база на представените разходи.
Има си методика, която работи
от години. Държавен фонд “Зе-
меделие” разполага с 5 млн. лв.,
с които да изплаща обезщете-
ния”, посочи Иванов. Според
него случилото се в Садово, е
обстоятелство, независимо от
Министерството на земеделието.

Òðèìà
êàíäèäàòè
çà øåô
íà Ñúâåòà
íà ðåêòîðèòå

Îìáóäñìàíúò
íàñòîÿ çà ñïåøíà
ðåôîðìà â ÒÅËÊ

 СНИМКА БТА

За петнадесета поредна година пред
Националния дворец на културата
в София се провежда Панаир на книгата
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“Булгаргаз” е внесъл офи-
циално в Комисията за енер-
гийно и водно регулиране
(КЕВР) предложението си за
цена на природния газ за юни
в размер на 141,28 лв. на ме-
гаватчас  (без таксите за
достъп, пренос, акциз и ДДС).
За сравнение за месец май
КЕВР утвърди цена на газа от
162.17 лв./MWh. така се оказ-
ва, че за юни тя ще бъде с
близо 13% по-ниска.

Предстои регулаторът да
разгледа предложението на
обществения доставчик и да

„Áóëãàðãàç” ïðåäëàãà 13%
ïîåâòèíÿâàíå íà ãàçà
И през юни
цената ще бъде
приета от КЕВР
със задна дата

го одобри. Очевидно и този
месец цената на суровината
ще се определи със задна
дата, вместо това да се случи
на 1-во число. За май цената

беше определена чак на 13-
то число, което представлява
огромна несигурност, който
половин месец не знае каква
цена ще плати за газа и съот-

ветно не може да ценообра-
зува правилно продуктите
си. КЕВР има насрочени за-
седания за 2 юни, но от про-
грамата се вижда, че на тях
ще се разглеждат цените на
топлинната и електрическа-
та енергия. Няма точка за
разглеждане на цената на
природния газ.

За май регулаторът опре-
дели 14% по-висока цена,
като се обоснова с едностран-
ното спиране на доставките
на “Газпром” за България. На
13 май Още тогава КЕВР каза,
че очаква цена около 140 лв.
на мегаватчас за юни. Тогава
очакванията бяха договорите
за доставка и транспорт на
втечнен природен газ за Бълга-
рия да бъдат подписани в на-
чалото на седмицата, започва-

ща на 16 май и след това
ДБулгаргазУ веднага да внесе
предложението си. В крайна
сметка държавната компания
внесе заявлението си на 31
май.

След посещението си във
Вашингтон миналия месец
министър-председателят Ки-
рил Петков обяви, че е дого-
ворил първоначално два кора-
ба с американски втечнен при-
роден газ, които са тръгнали
към България и първият тряб-
ва да е на терминалите в
Гърция или Турция на 8 юни.
Следващият, по неговите
думи, трябва да пристигне на
23 юни. Петков отказа да на-
зове фирмата доставчик, за да
не разберат другите държави
откъде България се снабдява
с евин газ.

Компенсациите от
страна на държавата за
бизнеса заради високите
цени на електроенергия-
та ще продължат през
месеците май и юни,
реши правителството на
вчерашното си заседа-
ние. За май ще бъдат
подпомогнати битовите
потребители на приро-
ден газ.

Вариантът на мерки-
те бе уточнен на среща
на премиера Кирил Пет-
ков с представители на
работодателските орга-
низации и синдикатите на
16 май. Компенсацията
се изчислява като 80% от
разликата между реална-
та средномесечна борсо-
ва цена за базов товар на
сегмента “ден напред” на
Българската независима
енергийна борса за съот-
ветния месец и базова
стойност от 200 лв. за

От “Български пощи”
сигнализират за нов вид
измама в интернет, която
цели да бъдат събирани
лични данни. От друже-
ството поясняват, че фал-
шивото рекламно съобще-

„Áúëãàðñêè ïîùè” àëàðìèðàò
çà íîâà èíòåðíåò èçìàìà

ние гласи, че на лотария
на символични цени се
разиграват стоки от недо-
ставени пратки на клиен-
ти на “Български пощи”.
От компанията информи-
рат, че “Български пощи”

не провежда анкети и
игри, които не са обяве-
ни на официалната стра-
ница, и не изисква предо-
ставянето на лични данни
от дебитна или кредитна
карта на своите клиенти.

Българската банкова
система отчита 641 млн.
лв. печалба към април.
Това е с 32% над отчете-
ното за същия период на
2021 г. и най-висока
стойност въобще за
първите четири месеца на
годината, показват данни-
те на БНБ. Според тях
нетният лихвен доход за
април е 244,7 млн. лв.,
докато средномесечно за
януари-март показателят
сочеше малко над 240, а
за миналата година - под
230 млн. лв. Общо за че-
тирите месеца сумата е
966,5 млн. лв. или с над
75 млн. лв. повече от от-

Ïîìîùèòå çà ñêúïèÿ òîê
îñòàâàò äî êðàÿ íà þíè

мегаватчас. Клиенти с
цени на електроенергия-
та под базовата или под
изчисления размер на
компенсацията не подле-
жат на подпомагане.

Министерският съвет
реши още да удължи и за
май подпомагането на
битовите потребители
на природен газ. Програ-
мата предвижда подкре-
па с фиксирана сума на
един MWh за компенси-
ране на битови клиенти

на природен газ и потре-
бители на топлинна
енергия, предоставяна от
топлофикационни дру-
жества, използващи като
основно гориво приро-
ден газ, които имат из-
дадена лицензия за про-
изводство и пренос на
топлинна енергия с пре-
обладаващ топлинен то-
вар за битови нужди.
Размерът на компенса-
цията за май е 70,90 лв.
за мегаватчас.

Министърът на туризма Христо Проданов се срещна с Клаудия Мюлер,
комисар по туризма на Федералното правителство и депутат в
Бундестага

Áàíêèòå ñ ïå÷àëáà îò 640 ìëí. ëâ.
четеното за аналогичния
период на 2021 г.

Нетният доход от так-
си и комисиони е 116,2
млн. лв., което е трета
най-висока месечна стой-
ност след тези от пред-
ходния март 2022 и от
декември 2021 г. С на-
трупване от началото на
годината сумата по това
перо е 448 млн. лв., като
и от тук идват близо 75
млн. лв. повече приход за
банките.

Според статистиката
банковите активи
продължават да растат и
за месеца добавят около
0,3% до 141 млрд. лв.

Кредитите за домакинст-
ва нарастват с почти 400
млн. лв. до 30,76 млрд. лв.,
а фирмените - с малко под
110 млн. лв. до 42,22
млрд. лв. При депозитите
силният ръст при пазара
на дребно се запазва -
нови 732 млн. лв., или
1,06% за месец до 69,5
млрд. лв., докато при фир-
мените има свиване със
138 млн. лв. Собственият
капитал се понижава с
452 млн. лв. до 16,3 млрд.
лв., което се дължи основ-
но на разпределените ди-
виденти от някои от голе-
мите банки към центра-
лите им.

СНИМКА МИНИСТЕРСВО НА ТУРИЗМА

145 ïóáëè÷íè ïðåäïðèÿòèÿ
ñà íà çàãóáà

За 2020 г. 119 търговски публични
предприятия отчитат положителен
финансов резултат, а 145 генерират
загуба от над 4 млн. лева. Това съоб-
щи председателят на парламентарната
икономическа комисия Мартин Дими-
тров по време на нейното заседание
вчера. На него депутатите се запозна-
ха с резултатите от годишния обоб-
щен доклад за държавните публични
предприятия за 2020 г. на Агенцията
за публичните предприятия и контрол.

Петя Александрова, изпълнителен
директор на Агенцията, каза при пред-
ставянето на доклада, че той е в
изпълнение на разпоредби на Закона

за публичните предприятия в сила от
2020 г., като в него са анализирани
264 предприятия, от които 48 са голе-
ми, а 18 са държавни по смисъла на
Търговския закон. По този начин, ма-
кар и за първи път, ние изпълняваме
изискванията на Организацията за ико-
номическо сътрудничество и развитие
за оповестяване на обобщена инфор-
мация за целия държавен сектор, каза
Александрова и изрази надежда с го-
дините тя да бъде увеличена и преци-
зирана. Тя съобщи, че агенцията през
2021 г. е изградила и електронен ре-
гистър, където всяко публично пред-
приятие представя информация.
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Седемдесет и един процента от
българите биха участвали в програма
за енергийно обновяване на жилища-
та, която изисква съфинансиране от
собствениците им, и са убедени в пол-
зите от цялостното саниране на сгра-
дите. Това съобщи на пресконферен-
ция Боряна Димитрова, управител на
“Алфа Рисърч”. Тя представи резулта-
тите от проучването на социологичес-
ката агенция за възобновяване на
прекъснатия процес на саниране.

По оценки на Министерството на
регионалното развитие и благоустрой-
ството 93% от сградите в България са
енергонеефективни, каза Димитрова.
Близо 54 000 многофамилни сгради се
нуждаят от обновяване и 645 000 ед-
нофамилни сгради, в които живеят
повече от 50% от населението на стра-
ната.

94,6 на сто от анкетираните очак-
ват, че след обновяването на жилища-
та им ще имат по-ниски сметки за енер-

570 милиона лева излишък
се очаква в държавната хазна
към края на май. Месец по-
рано той е бил 882 милиона
лева, сочат прогнозните дан-
ни на Министерството на фи-
нансите. Бюджетният излишък
към края на май е 883 млн.
лв., показват предварителните
данни на Министерството на
финансите. За един месец по-
ложителното салдо е намаля-
ло с 313 млн. лв., което се
дължи на разходи през месе-
ца, които изпреварват
постъпленията.

Приходите, помощите и да-

Äâå òðåòè îò áúëãàðèòå
ñà ñúãëàñíè äà äîïëàùàò
çà ñàíèðàíå
Основните проблеми за хората
са свързани с неяснотите
за кандидатстването

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

гия, по-красива и сигурна сграда, по-
висок комфорт за обитателите, както
и по-висока стойност на имота им.

Основните проблеми за хората са
свързани с неяснотите за кандидатст-
ването, за това какви са новите форми
и изисквания, сроковете, за обхвата,
за необходимите документи и къде да
се представят. Притесненията са
свързани с финансирането заради мик-
са от собственици на апартаменти в
многофамилните жилищни сгради, ко-
ито имат различни финансови възмож-
ности. Друг важен за хората въпрос е
свързан с постигането на съгласие в
етажната собственост за започване на
обновяването на сградата, като се
изтъква необходимост от промени в
Закона за управление на етажната соб-
ственост. Спорен е и въпросът какъв
да е процентът на съфинансиране и
кой да контролира избора на изпълни-
тели и самото изпълнение на обновя-
ването.

Още преди сегашната криза с до-
ставките на енергийни източници и
галопиращия ръст на цените над три
четвърти от собствениците са били
убедени в ползите от цялостното енер-
гийно обновяване на сградата, посоч-
ва се в проучването на агенцията.
Около 36% биха разчитали на лични
спестявания, а 24% - на кредит при
облекчени условия. 36% обаче заявя-
ват, че нямат възможност да съфинан-
сират обновяването на жилищната си
сграда.

44% от собствениците изказват
скептицизъм, че в тяхната сграда може
да се постигне 100% съгласие на соб-
ствениците за обновяване за енергий-
на ефективност. Хората се нуждаят от

законови механизми, които да гаран-
тират поемането на отговорност и на-
лагането на санкции на неизрядните
собственици, сочи проучването. Про-
ведените проучвания в София, Бургас
и Габрово показват, че въпреки създа-
дените от националната програма
очаквания държавата да предоставя
100% финансиране безпрецедентният
ръст на цените на енергоносителите
бързо променя нагласите и готовност-
та на хората да действат в променени-
те условия. Има висок обществен ин-
терес и желание за участие в новите
етапи на програмите, дори и при по-
малка подкрепа от страна на държава-
та, а с допълване чрез собствено фи-
нансиране, заключава проучването.

Áþäæåòíèÿò èçëèøúê íàìàëÿ ñ 300 ìëí. ëâ. çà ìåñåö

По прогнозни данни общите прихо-
ди на Агенция “Митници” за май 2022
г. ще надминат размер от около 1,100
млрд. лева и ще бъдат с около 30% над
събраните през май 2021 г., съобщават
от ведомството.

Приходите от ДДС при внос възли-
зат на 594,9 млн. лева и регистрират ръст
от 69,9% или с 244,7 млн. лева повече в
сравнение с април 2021 г., като така от-
белязват най-високата стойност, отчита-
на като месечен приход от този приходо-
източник, уточняват от митниците.

Общите месечни приходи на ведом-
ството за април са в размер на 1,107
млрд. лв. и превишават постъпления-
та през същия месец на миналата го-
дина с 288,5 млн. лева (35,2%). Заслу-
гата, както става ясно, е на по-висо-

Ìèòíèöèòå î÷àêâàò ïðèõîäè
îò íàä 1,1 ìëðä. ëâ. ïðåç ìàé

ренията по консолидираната
фискална програма (КФП) към
май 2022 г. се очаква да бъдат

в размер на 22,76 млрд. лв.
(39,7% от годишния разчет) и
нарастват с 2,28 млрд. лв.

(11,1%) спрямо отчетените за
същия период на 2021 г.
Данъчните и неданъчните
постъпления по КФП нараст-
ват номинално спрямо май
2021 г. с 2,26 млрд. лв., дока-
то постъпленията в частта на
помощите и даренията (основ-
но грантове по програмите и
фондовете на ЕС) са близко
до отчетените за същия пери-
од на предходната година.

Разходите (вкл. вноската на
Република България в бюдже-
та на ЕС) към май 2022 г. са
в размер на 22,2 млрд. лв.
(35,1% от годишния разчет).

За сравнение, разходите по
КФП към май 2021 г. бяха в
размер на 20,6 млрд. лв. Част-
та от вноската на Република
България в бюджета на ЕС, из-
платена  към 31 май от цент-
ралния бюджет, възлиза на
672 млн. лв., което е в изпълне-
ние на действащото към мо-
мента законодателство в об-
ластта на собствените ресур-
си на ЕС.

Към края на април във фи-
скалния резерв има 9 млрд. и
400 милиона лева, уточняват
от Министерството на финан-
сите

От 1 юни хората,
които са избрали да се
придвижат с влак до
морето, ще пътуват по-
бързо. Транспортното
ведомство съобщи за
оптимизация, която ще
позволи съкращаване на
времето на всички
дневни бързи влакове,
които се движат между
София и Бургас през
Подбалканската желе-
зопътна линия, както и
на два бързи влака по
направлението между
София и Варна през
Горна Оряховица. Това

Âëàêîâåòå äî ìîðåòî
ùå ñå äâèæàò ïî-áúðçî

ките постъпления при ДДС при внос
и митата.

Приходите от мита през април също
отбелязват абсолютен рекорд на месеч-
на база, като достигат 43,2 млн. лева,
което е с 23 млн. лева (114,3%) повече
в сравнение с април 2021 г.

468,5 млн. лева са касовите приходи
от акцизи през април 2022 г., което е с
20,4 млн. лева повече от отчетените през
същия месец на предходната година.

През периода януари-април 2022 г.
приходите от акцизи, ДДС при внос,
мита и глоби, администрирани от
Агенция “Митници”, са в размер на
3,943 млрд. лева. Постъпленията са с
905,6 млн. лева (29,8%) над отчетени-
те 3,038 млрд. лева през сравнимия пе-
риод на 2021 г.

се случва след проведе-
ни тестове, които целя-
ха да проверят дали
движението на влакове-
те може да се ускори.

С промените в раз-
писанието тези влакове
ще изминават разстоя-
нието между столицата
и двата морски града
между 30 и 55 минути
по-бързо. Това означа-
ва, че с най-бързия влак
до Бургас ще се стига
за 5 часа и 20 минути.
Досега от София дотам
се пътуваше 5 часа и 50
минути. С намаляване-

то на времето за пъту-
ване се осигурява по-
комфортна и удобна
услуга за клиентите на
БДЖ, които ще пътуват
през летния сезон, по-
сочват от ведомството.

Тестовете за намаля-
ване на времето на дви-
жение започнаха преди
месеци. В средата на
февруари вече уволне-
ният зам.-министър
Илия Илиев се похвали
в транспортната коми-
сия в парламента, че
пътуването до Бургас е
намалено с 1 час.
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Правителството на американския президент Джо Байдън
остава ангажирано с обещанието да отвори отново в Еруса-
лим консулство за палестинците, заяви говорителят на
Държавния департамент Нед Прайс. Бившият американски
президент Доналд Тръмп премести американското посолство
в Израел от Тел Авив в Ерусалим през 2018 г. и затвори
учреждение в Ерусалим, което играеше ролята на американ-
ско консулство за палестинците. Президентът Байдън обеща
да отвори консулството, но не се ангажира с конкретна дата.
Израел се противопостави на този план и заяви, че консулст-
вото следва да се намира на място в Западния бряг извън
Ерусалим.

Муждувременно на окупирания Западен бряг бе убита
палестинка, опитала да намушка с нож израелски войник. 31-
годишната Гофран Варасна е застреляна в гърдите от израел-
ски войници близо до лагера за палестински бежанци “Ал
Аруб” в южния сектор Хеброн, уточниха палестинските здрав-
ни власти.

60 ìèëèàðäà åâðî
îò èçìàìè ñ ÄÄÑ
Европрокуратурата наложи запори
на имущество за 259 милиона евро

Стотици таксиметрови шофьори блокираха булевард в центъра на Мадрид.
Те протестираха срещу нелоялната конкуренция в услугите за превози от нелицензирани шофьори

СНИМКИ БТА

Само от измами с ДДС
годишните загуби за бюд-
жета в Европейския съюз
са между 30 и 60 милиарда
евро, става ясно от съоб-
щение на Европейската
прокуратура по повод
навършването на една го-
дина от нейната работа.

Новата институция е
завела дела за измами с бю-
джета на ЕС, по които са
наложени запори на иму-
щество за 259 милиона
евро - това е четири пъти

повече, отколкото е годиш-
ният бюджет на европро-
курорите.

Прокуратурата на ЕС е
получила 4006 сигнала за
възможни нередности и е
предприела 929 проверки.
Повдигнати са 28 обвине-
ния, по четири от тях са
произнесени присъди, по-
казват данните.

Най-големият дял на
подадените сигнали е от
държавни институции
(1921), следват съобщени-

ята от частни организации
(1841) и от институциите
на ЕС (231). Често разслед-
ваните случаи засягат по-
вече от една държава.

Количеството на
постъпващите данни е не-
еднакво и често е недо-
статъчно, се посочва в
съобщението. Европейска-
та прокуратура отчита, че
това ограничава възможно-
стите за засичане и разслед-
ване на престъпленията, а
така държавите не могат да

Датчани от град Виборг се
регистрират за участие в
референдума за присъединяване на
Дания към общата политика на ЕС
по отбраната. Досега страната не
бе включена в тази политика, но
войната в Украйна я накара да
преразгледа позицията си

Åâðîïà ñòàâà öåíòúð
â òðàôèêà íà êîêàèí

Европа се превръща в център на търговията с кока-
ин, показва анализ на европейската полицейска служба
Европол. Все повече кокаин се прекарва до Европа от
Южна Америка и продължава пътя си по-нататък, каза
говорителят на Европол Ян Оп Ген Орт за ДПА в Хага.

По предварителни данни, през миналата година са
конфискувани най-малко 240 тона кокаин. За сравнение
- през 2020 г. са били иззети около 214 тона кокаин.

Според Европол начело в списъка са пристанищата
в Белгия, Нидерландия и Испания. Престъпните банди
обаче все по-често използват и по-малките пристанища,
като това в Хамбург. Миналата година там са конфис-
кувани рекордните 19,1 тона кокаин.

“Предполагаме, че само в Колумбия годишно се
произвеждат 2000 тона кокаин”, казва Ян Оп Ген Орт.
Над 60% от това количество се транспортира до Евро-
па. Малка част от него остава в ЕС, а голяма се насочва
към Източна Европа, Азия и Австралия.

ЕС ГУБИ ГОДИШНО

възстановят средствата, с
които е злоупотребено.

Правилата за работата
на прокуратурата на ЕС
предвиждат новата евро-
пейска институция да се
занимава със случаи, при
които има съмнения за зло-
употреби със средства от
бюджета на ЕС - измами,
корупция, пране на пари
на стойност над 10 хиляди
евро и трансгранични из-
мами с ДДС на стойност
над 10 милиона евро.

Заподозрян норвежки
терорист арестуван у нас

В Осло бе арестуван мъж по

подозрение за участие в терорис-

тична организация. Друг човек,

идентифициран като норвежки

студент, е бил арестуван у нас,

предаде БТА. Според говорителя на

полицията Трун Хугубакен втори-

ят заподозрян е задържан в Бълга-

рия по силата на европейска запо-

вед за арест, издадена от прокура-

турата в Норвегия. Арестът е бил

извършен близо до София.

СР Македония задържа
наркотрафикант

Полицията в Прилеп разби

международен канал за наркотици

от Албания към Гърция и задържа

около 86 кг марихуана на стойност

близо 300 000 евро. Арестуван е

един човек, съобщи МВР в Скопие.

Наркотикът бил превозван в лека

кола, отказала да спре по искане

на пътната полиция. По-късно тя

е открита, когато 23-годишният

й шофьор изхвърлял на пътя 4

паници с марихуана. У него са

открити 17 патрона от различен

калибър

Ураган в Мексико
погуби 10 жители

Поне 10 са жертвите, а около

20 са безследно изчезнали в южна-

та част на Мексико след връхлита-

нето на урагана Агата, когато

проливни дъждове предизвикаха

свлачища и наводнения. Бурята,

която е първата за сезона в Тихия

океан, е най-мощната по протеже-

ние на крайбрежието на Мексико

от 1949 г. Агата отслабна, дока-

то се придвижваше навътре в

страната, но по-късно проливните

дъждове продължиха над щата

Веракрус.

Силен трус в Китай
без жертви

Силно земетресение с магнитуд

6,1 по Рихтер удари югозападната

китайска провинция Съчуан. Трусът

е бил на дълбочина 17 км, а епи-

центърът му - на 113 км от про-

винциалната столицата Чънду.

Засега няма данни за пострадали.

През 2013 г. провинцията бе уда-

рена от мощно земетресение, при

което загинаха над 100 души, хи-

ляди бяха ранени.
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Хърватският премиер Андрей Пленкович осъди въведени-
те наскоро по-високи цени на бензина за чужденците в Ун-
гария, предаде ДПА. “Унгария не трябва да дискриминира
гражданите на другите страни от ЕС”, каза той пред хърват-
ските медии в Брюксел. Ако чужденците от ЕС трябва да
плащат по унгарските бензиностанции по-скъпо от местните
граждани, това е “явно нарушение на европейското право”,
добави той.

Унгарският премиер Виктор Орбан разпореди в края на
миналата седмица различни цени на бензина за сънародници-
те си и за чужденците. Колите с унгарски номера ще
продължат да зареждат бензин А95 и дизел на официалната
цена от 480 форинта (1,30 долара).

Коли с чужди регистрационни табели ще трябва да плащат
на пазарни цени, които са с 40-60% над официалните. Орбан
обоснова решението си като опит да се спре т.нар. бензинов
туризъм. Жители от граничните райони на съседните страни
влизат в Унгария, за да пазаруват доста по-евтин бензин.

Îáñúæäà ñå èçíîñúò
íà çúðíî îò
çîíàòà íà êîíôëèêòà

Не се стремим към война
между НАТО и Русия, увери
президентът на САЩ Джо
Байдън в статия за “Ню Йорк
таймс”. “Докато САЩ или
съюзниците ни не бъдат напад-
нати, няма да бъдем директно
включени в конфликта. Не оку-
ражаваме, нито помагаме на
Украйна да извършва атаки
извън нейните граници”, се
казва в статията. Джо Байдън
пише, че на украинците ще се
дадат по-съвършени ракетни
системи, които ще им позво-

Американски гаубици унищожени в Украйна, Зеленски призна за тежки загуби

лят по-прецизно да поразяват
цели на бойното поле в Ук-
райна. Според него за момен-
та не се наблюдават признаци,
че Русия възнамерява да из-
ползва ядрени оръжия в Украй-
на. “Не искаме продължителна
война само за да причиним
болка на Русия” и САЩ няма
да се опитват да свалят Путин
от власт, допълва той.

Украйна ще получи висо-
комобилна ракетна система
със сателитно насочване с ек-
сплозивна сила колкото 500-

килограмова бомба. Най-нови-
ят пакет оръжия ще включва
още противотанкови ракети,
артилерийски снаряди, хели-
коптери, радари и боеприпа-
си. Във Вашингтон подчерта-
ват, че дават оръжията само
след уверения на Киев, че те
няма да бъдат използвани сре-
щу територията на Русия.

Руските войски в Украйна
унищожиха батарея с амери-
кански гаубици М777, наред с
други въоръжения, съобщи
военният говорител ген. Игор

Конашенков. Съобщава се
също, че е неутрализиран ра-
зузнавателен дрон на НАТО
край бреговете на Крим.

“Ситуацията в Източна Ук-
райна е много трудна. Всеки ден
губим между 60 и 100 убити
войници и около 500 ранени в
битка”, каза президентът Вла-
дамир Зеленски в интервю за
телевизия Newsmax.

Руските войски са устано-
вили контрол над по-голяма-
та част от Северодонецк,
съобщи губернаторът на Лу-

ганска област Сергий Гайдай.
Според други източници рус-
ките части са завзели жилищ-
ната зона на града, изтласк-
вайки врага към промишлена-
та зона “Азот”. Украинските
сили отстъпвали към съсед-
ния град Лисичанск. Гайдай
твърди, че руски въздушен
удар е улучил цистерна с
азотна киселина в града, но
Народната милиция на ЛНР
го опроверга, че цистерната
е взривена от отстъпващите
украински части.

Ñïîð Õúðâàòèÿ-Óíãàðèÿ
çà öåíèòå íà áåíçèíà

СНИМКА БТА

Жители на тексаския град Остин, заедно с учители и техни поддръжници,
протестираха срещу безразборното прилагане на правото за лично оръжие
в САЩ. Протестът им се проведе след наскорошното масово убийство
в училище в Ювалди, при което загинаха 19 ученици и двама възрастни

Висшата служителка на
ООН Ребека Гринспан
проведе “конструктивни
дискусии” в Москва с ру-
ския вицепремиер Андрей
Белоусов как да бъде
улеснен износът на зърно
и торове от Русия към
световните пазари. Това
заяви говорителят на ООН
Стефан Дюжарик.

Френският президент
Еманюел Макрон изрази
надежда, че скоро може да
бъде постигнато споразу-
мение с Русия, което да
позволи по-голям износ на
храни от Украйна. По
думите му неотдавнашни-
те разговори между рус-
кия и турския президент в
тази насока са довели до
“положителни заключе-
ния”. Той добави, че е
предложил на Путин да се
гласува резолюция на
ООН за вдигане на руска-
та блокада на пристанище-
то в Одеса, за да бъде
възможен износът на бло-
кираното там украинско

Във Великобритания авиолиниите и туро-
ператорите са продали повече полети и по-
чивки в чужбина, отколкото е капацитетът им.
Така министърът на транспорта Грант Шапс
обясни хаоса по летищата по време на учени-
ческата ваканция и преди почивните дни за
платинения юбилей на кралицата.

Грант Шапс каза, че е много неприятна
гледката на хора по летищата с отменени или
забавени полети, чиито планове за почивка се
провалят. Няколко авиолинии отмениха сто-
тици полети, а според наличната информация
около 2 милиона британци възнамеряват да
пътуват в чужбина през следващите дни. Най-
сериозно е положението с Tui и EasyJet. Шапс
обвини туроператорите, че са ангажирали
повече полети и почивки, отколкото могат да
поемат.

Õàîñ ïî áðèòàíñêèòå
ëåòèùà

Ïàäàò ÊÎÂÈÄ-ìåðêè
â Ãúðöèÿ è Êèïúð

Гърция премахна маските на обществени-
те места с изключение на градския транс-
порт, болниците и домовете за възрастни
хора. Без маски се пътува в самолетите, вла-
ковете и междуградските автобуси, където
пътниците са с фиксирани места. На ферибо-
тите също не е задължително носенето на
маска, ако броят на пътниците не надхвърля
местата. Не се носят маски в магазините и
ресторантите на закрито. Препоръчва се хо-
рата да спазват дистанция на обществени ме-
ста.

Отпаднаха маските на затворено и в
Кипър, който премахна всички мерки и огра-
ничения за пътуване, включително по лети-
щата и пристанищата. Маските остават само
в зони с висок риск - болници, социални
домове и градския транспорт.

зърно. Руският външен ми-
нистър Сергей Лавров
предложи във вторник при
визитата си в Бахрейн да
бъдат осигурени в Черно
море коридори за износ на
украинско жито, ако Ук-
райна разминира крайбре-
жието.

Деблокирането на Оде-
са с военни средства би
представлявало “високори-
скова операция”, преду-
преди ген Марк Мили, на-
чалник на генщаба на
САЩ. “В момента морски-
те пътища са блокирани от
мини и от руския флот. За
да бъдат отворени, са не-
обходими значителни во-
енни усилия от една или
група от държави”,
допълни Мили, според ко-
гото подобно решение
може да бъде взето само
от Белия дом.

Председателят на Афри-
канския съюз Маки Сал
подкрепи усилията на ООН
за деблокирането на износа
на храни от Украйна.
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

Смяна на лицата

Според появили се
информации, в които се
цитират данни на НАП,
седем пъти за една го-
дина се е увеличил раз-
мерът на корпоратив-
ния данък, който внася
българският хазарт в
държавната хазна. През
2021 г. приходите от
корпоративен данък
възлизат на 6,926 млн.
лв. спрямо едва 976 809
лв. за същия период
през 2020 г. Ръст се от-

чита и в приходите от
таксите, които се съби-
рат по Закона за хазар-
та. През 2021 г. те са в
размер на 165,484 млн.
лв. спрямо 123,681 млн.
лв. за 2020-а. Равно-
сметката показва 48
млн. лв. повече в хазна-
та от хазартния бизнес.

Ако сме честни,
трябва да кажем, че
това не е кой знае какъв
положителен резултат.
Защото фирмите, които
се занимават с този
бизнес към края на март
тази година, са общо
354, а организаторите
на онлайн залагания са
се увеличили двойно.

Преди две години,
когато избухна скан-
далът с лотарийните
игри и билетчетата на
укриващия се в Дубай
Васил Божков, се оказа,
че хазната е ощетена с
над 550 млн. лв. заради

неплащането на данъци
и такси. Сега уж всичко
е наред, след като Ко-
мисията по хазарта бе
закрита и НАП пое ней-
ните функции, пък при-
ходите от хазарт в бюд-
жета пак остават съмни-
телно малки.

Нещо повече. По-
явиха се експертни мне-
ния, според които, вме-
сто да намаляват, про-
блемите около облага-
нето на сектора са се
задълбочили след про-
мяната на закона през
2020 г. Оказва се, че
след загубени съдебни
дела НАП постоянно
трябва да връща непра-
вилно събрани такси.
Освен това практиката
показва, че приходната
агенция  може да кон-
тролира финансовата
страна на въпроса, но
не и, например, дали ав-
томатите отговарят на

изискванията или да
проверява всички сиг-
нали на участници в
хазартни игри, като, на-
пример, за неправилно
изплащане на печалби.

НАП не се справя и
с борбата с нелегалния
хазарт, особено онлайн
хазарта. Пример за това
е ниският брой затво-
рени онлайн игри. От
анализ на дейността на
НАП за тази година и
половина, в която адми-
нистрира хазарта, е
видно, че са затворили
само 45 сайта, което е
пренебрежимо малко.
Така че видимият ефект
от промените засега се
изразява само в смяна-
та на рекламните лица.
Вместо Захари Баха-
ров, сега как да пече-
лим ни учат Христо
Стоичков, Димитър
Рачков и Николета Ло-
занова.

Евгени ГАВРИЛОВ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Докога така?
От стр. 1

Настоящият земедел-
ски министър Иван Ива-
нов обеща подпомагане
дори и на производите-
лите на зеленчуци и пло-
дове в пловдивските об-
щини около военното ле-
тище в Граф Игнатиево,
чиито градини пострада-
ха миналата година, но
не напълно (под 100%).
Помощта е до 25 000

евро на стопанство по
мярката “де минимис”.
Точният размер на ком-
пенсациите за всеки по-
страдал обаче се изчис-
лява според процента на
пораженията и унищо-
жената от градушката
реколта. Става въпрос за
около 200-300 дка, за
които през миналата го-
дина нямаше процедура
за компенсиране, тъй
като бюджетът по схе-

мата “де минимис” за
2021 г. беше изчерпан.

Проблемът обаче не
е само този. Много от
стопаните въобще не
застраховат продукция-
та си. Но тук въпросът е
и какво им предлагат
застрахователите.

Със сигурност и по-
страдалите през тази го-
дина ще бъдат обезщете-
ни. Въпросът е как да се
реши този проблем?

ДАТАТА

2
ДЕН НА ХРИСТО БОТЕВ И НА ЗАГИНАЛИТЕ

ЗА СВОБОДАТА И НЕЗАВИСИМОСТТА НА БЪЛГА-
РИЯ. На този ден през 1876 г.
в подножието на връх Вола в
Стара планина е прострелян
смъртоносно големият
български поет и революцио-
нер. Отбелязва се за пръв път
през 1884 г. Официално се че-
ства от 1901 г., когато на
тържествата на връх Вола
присъстват живи Ботеви
четници. Съвременната фор-
мулировка е обявена с решение на МС от 1993 г.
На тази дата в 12 ч. на обяд сирените в цялата
страна оповестяват отдаването на почит към
паметта на загиналите за свободата и независи-
мостта на България. За пръв път това става на
2 юни 1948 г. Организира се и всенародно поклоне-
ние на връх Околчица във Врачанския балкан - лоб-
ното място на Христо Ботев.

Още на стр. 11

ПРАЗНИК НА ШАБЛА. На тази
дата преди 121 г. селяните от Дуран-
кулак се вдигат на бунт срещу въведе-
ния данък десятък от правителство-
то на Тодор Иванчов от Либералната
партия (радослависти). В бунтовете участват око-
ло 1800 души от Дуранкулак, Шабла и околните
села. Жертвите са многобройни. За разлика от
повечето бунтове на населението в най-новата
история на България, Дуранкулашкият бунт е успе-
шен. Правителството се отказва от данък десятък.

1882 - УМИРА ДЖУЗЕПЕ ГАРИБАЛДИ, ИТАЛИ-
АНСКИ НАЦИОНАЛЕН ГЕРОЙ (Р. 1807 Г.). Рево-
люционер, един от
ръководителите на
национално-освобо-
дителното движе-
ние на Италия, пълко-
водец и генерал. По
негово предложение
през 1849 г. е провъз-
гласена Римската
република. През май
1860 г., по време на италианската война за неза-
висимост, стъпва на бреговете на Сицилия начело
на армия от 1100 човека. Резенът червен портокал
и червеният цвят на кампарито напомнят за от-
личителния елемент на униформата на гарибал-
дийците - червени ризи.

1896 - ИТАЛИАНЕЦЪТ ГУЛИЕЛМО МАРКОНИ
ПАТЕНТОВА РАДИОТО. Физик и изобретател с
голям принос в об-
ластта на радио-
техниката, основа-
тел на Радио Вати-
кана, през 1909 г.
Маркони е лауреат
на Нобелова награда
за физика. През 1901
г. построява радио-
станция в Уелфлийт,
Масачузетс, откъде-
то през 1903 г. е пре-
дадено известното
радиосъобщение между президента на САЩ и кра-
ля на Англия. Умира в Рим на 20 юли 1937 г. В
негова чест всички радиостанции в света преус-
тановяват предаванията си за 2 минути.

2004 - УМИРА НИКОЛАЙ ГЯУРОВ, ОПЕРЕН
ПЕВЕЦ (Р. 1929 Г.). Определян
като бас номер 1 на планета-
та, носител на десетки пре-
стижни награди. Изпълнява
роли в московския Болшой те-
атър, виенската Щатсопера,
парижката Гранд опера, ми-
ланската Ла Скала, лондонска-
та Ковънт Гардън и нюйоркската Метрополитън
опера, както и в много други престижни театри.
Последните 23 години от живота му са свързани с
италианската оперна певица сопран Мирела Фре-
ни, която продължава започнатото от двамата
дело - обучение на млади певци от цял свят.

Макар че тънки сметки
с природата е трудно да
се правят.

Със сигурност обаче
проблемът не лежи само
върху Министерството
на земеделието, под чия-
то шапка е звеното за
борбата с градушките.
Тук трябва да се положат
общи усилия и от Мини-
стерството на тран-
спората, и от Министер-
ството на отбраната.
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Възможно ли е да сте лауреат от
олимпиада и да не успеете да се класи-
рате в желаната специалност в уни-
верситет, защото друг е с предимство?
Или шестицата ви от матура да не е
равна на шестицата от матура на друг
кандидат-студент, защото той е
завършил еди-какво-си училище, а вие
сте си избрали не толкова “елитно”?
Да, не само, че е възможно, а е самата
реалност в Софийския университет
тази година.

Къде е проблемът?

В начина, по който се формира
балът за прием в редица специалнос-
ти. Взема се оценката от държавния
зрелостен изпит (ДЗИ) по даден пред-
мет, който обаче се умножава по раз-
лични коефициенти в зависимост от
това дали този предмет е изучаван като
профилиращ в училище, или е изуча-
ван в общообразователната подготов-
ка. Какво значи това? Ако учите в
профилирана гимназия, може да си
изберете математика за профилиращ
предмет и да държите втора задължи-
телна матура (първата е по български
език и литература за всички, независи-
мо от вида училище) по математика.
Но ако учите в професионална, нямате
шанс за това. Защо? Защото учите спе-
циални предмети и държавният ви из-
пит е за придобиване на професионал-
на квалификация по професията, която
сте учили в училище. И ако решите да
кандидатствате, например, с матема-
тика и държите допълнително матура
по математика, коефициентът, по кой-
то ще се умножи оценката ви, ще е по-
нисък от коефициента, по който ще се
умножи оценката на училия математи-
ка като профилиращ предмет.

Пример

Харесали сте специалност “Софту-
ерно инженерство” в СУ. Може да
кандидатствате с кандидатстудентски
изпит на Софийския университет или
с матура. Във втория случай балът се
образува по следния начин: взема се
оценката от матурата по математика
или информатика и се умножава по
3,25, ако сте учили съответния пред-
мет като профилиращ във втория гим-
назиален етап (11 и 12 клас). Ако пред-
метът не е бил профилиращ, а сте го
учили в общообразователната си под-
готовка, оценката се умножава по ко-
ефициент 2,5. И в двата случая се при-
бавя оценката по математика от дип-
ломата за средно образование. И така,
ако оценката от матурата е 5,00 и
имате шестица в дипломата, в първия

Как Софийският университет привилегирова едни ученици за сметка на други

случай балът ви ще е 22,25, а във вто-
рия - 18,5, въпреки същите изходни
оценки.

Езиковите и математическите гим-
назии са привилигеровани не само по
отношение на професионалните, но
дори спрямо кандидатстващите с при-
емните изпити на СУ. Оценката от
изпита по математика се умножава по
коефициент 3 и ако вземем същите
оценки, балът става 21.

Аналогично е положението и с дру-
ги специалности. Например, решили
сте да кандидатствате “Молекулярна
биология”. Трябва ви матура по био-
логия. Ако предметът е изучаван като
профилиращ, оценката се умножава по
коефициент 3. Ако е изучаван в общо-
образователната подготовка, коефици-
ентът е 2.

Проблем няма там, където изиску-
емата матура е общата за всички - по
български език и литература. Напри-
мер, ако сте решили да се преборите

на Република България.
“Излиза, че дори да изкара оценка

6.00 на национален кръг на нацио-
нална олимпиада или на някоя меж-
дународна, синът ми пак ще е с по-
нисък бал от децата от профилирани
гимназии. Това вече е дъно на дъно-
то”, коментира ядосано пред Оф нюз
майка на гимназист и учител и срав-
ни правилата с “дискриминация на
черни и бели”.

“Друга тотална несправедливост е
фактът, че въпросните оценки на олим-
пиадите се завишават изкуствено за
момичетата и момче с 400 изкарани
точки се приравнява на момиче с 60 т.,
само защото второто е момиче”,
допълва тя.

Жената пише до националния ом-
будсман Диана Ковачева през април,
но отговорът е разочароващ. Ковачева
признава, че са постъпили и други
жалби и запитвания на ученици, учи-
тели и родители заради балообразува-

блем, нито поеха ангажимент за ре-
шаването му.

Отговорът им гласи:
Държавните зрелостни изпити

(ДЗИ), които участват в балообразу-
ването с по-висок коефициент, са
задължителните ДЗИ (независимо от
вида на училището - за професионална
или профилираща подготовка).
Задължителните ДЗИ са две за всички
видове училища и се полагат от всички
зрелостници, с което получават и дип-
лома за завършено средно образова-
ние.

Държавните зрелостни изпити, ко-
ито участват в балообразуването с по-
нисък коефициент, са допълнителните
ДЗИ. На тях зрелостниците могат да
се явят по желание и не са задължи-
телни за завършването на средното об-
разование и получаването на диплома-
та. (Именно такива обаче полагат
завършилите професионални училища,
защото задължителните държавни из-
пити са два - по български език и ли-
тература и за професия. Те нямат из-
бор - ако искат да положат матура по
общообразователен предмет, различен
от българския, трябва да държат
допълнителна матура, тоест по жела-
ние. Да, дипломирането им в училище
не зависи от третата матура, но при-
емът им в СУ - да - бел. ред.)

При образуването на състезател-
ния бал за голяма част от специалнос-
тите в СУ е предоставена възможност
за избор между алтернативни компо-
ненти - ДЗИ, кандидатстудентски из-
пит по съответен предмет, признати
оценки на лауреати и първенци на
международни и национални олимпиа-
ди и състезания и др. При наличие на
повече от една балообразуваща оцен-
ка по даден предмет за формирането
на бала за специалността се взима по-
високата. Ако нямат оценка от ДЗИ за
дадена специалност, кандидатите мо-
гат да се явят на кандидатстудентски
изпит (в примера с математиката оба-
че видяхме, че дори и с изпит балът е
по-нисък от този на завършил профи-
лирана гимназия при равни други ус-
ловия - бел. ред.). Ако имат оценка от
ДЗИ за дадена специалност и се явят и
на кандидатстудентски изпит, състеза-
телният бал ще се формира с по-висо-
кия резултат.

За почти всички специалности на
Софийския университет са дадени
всички възможности за образуване на
състезателен бал с оценки, които кан-
дидатите имат (ДЗИ) или ще получат
на кандидатстудентските изпити.

За специалностите от регулираните
професии (Право, Медицина, Фармация)
балообразуването е регламентирано в
държавни наредби и приемът на студен-
ти се осъществява само по този ред.

Оценките на лауреатите и на
първенците от международни и наци-
онални олимпиади се признават като
резултати от съответен кандидатсту-
дентски изпит и участват в балообра-
зуването с коефициент 3. (И този ко-
ефициент е по-нисък в дадения некол-
кократно пример с математиката и
приема във Факултета по математика
и информатика).

Със съкращения

за “Право” или “Международни отно-
шения”, ще ви трябват оценката от
матурата по български и тя ще бъде
умножена по коефициент 3, каквото и
училище да сте завършили, и общият
успех от дипломата за средно образо-
вание.

Ако сте избрали “Стопанско управ-
ление”, също няма да имате проблем.
Там има различни коефициенти, но не
и неравно третиране на кандидатите
по вид училище.

Лауреатите

Ако описаното дотук поражда не-
доумение, още по-озадачаващо е тре-
тирането на гордостта за всеки випуск:
учениците лауреати от национални и
международни олимпиади; момчета и
момичета, които са блестящи в знани-
ята си, доказали са го в национална
или международна конкуренция и се
броят на пръстите на едната ръка. Е,
на тях им се признава оценка Отличен
(6) от съответния конкурсен изпит,
съгласно утвърдените със заповед на
министъра на образованието Правила
за организиране и провеждане на уче-
ническите олимпиади и на национал-
ните състезания в държавните, в об-
щинските, в частните училища и в чуж-
дестранните училища на територията

Александра МАРКАРЯН,
Оф нюз

нето, но отказва да се намеси. В изло-
жението си пише, че е отправила пре-
поръка към министъра на образовани-
ето за изясняване на правилата, но че
“съгласно Закона за висшето образо-
вание висшите училища се ползват с
автономия, която включва академични
свободи, академично самоуправление
и неприкосновеност. Автономията на
висшето училище не може да се нару-
шава чрез намеса в дейността на учи-
лището, освен в случаите, изрично
посочени в закон. Както разбирате, на-
месата в случая е извън нормативно
установената компетентност на ом-
будсмана.”

Някой обаче може и това е Коми-
сията за защита от дискриминация,
която, ако бъде сезирана или се само-
сезира и излезе с решение, че е налице
дискриминация, може да издаде
задължително предписание за промяна
на правилата.

Отговор от СУ

Потърсихме СУ с въпроси, като
дадохме конкретни примери за нерав-
но според нас третиране на кандида-
ти, завършили профилирани и профе-
сионални училища. Оттам ни разяс-
ниха правилата си за прием, но де
факто нито потвърдиха, че има про-
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Христо Ботев се оформя като рево-
люционер под влиянието на социално-
икономическите условия в поробена
България по времето след Кримската
война. Това е период, през който под
гнета на жестокото насилие и робство,
на безправие и произвол, характерни
за разлагащия се феодализъм на Осман-
ската империя, бързо назряваха усло-
вията и се развиваха идейните оръжия
на българската национална революция.
Отрано закърмен с патоса на борбата,
върху оформянето на неговия борчес-
ки мироглед силно влияние оказват
идеите на руските революционни де-
мократи Чернишевски, Добролюбов,
Херцен и др.

Безспорна роля изиграва и неспокой-
ната, изключително будна българска
емиграция в Румъния, чийто верен изра-
зител и пламенен вдъхновител става той
самият. Нашата национална революция
имаше своите водачи и преди Ботев. Но
той съумя да съчетае и да развие у себе
си всичко най-ценно като мисъл и прак-
тика, което вече бяха дали светлите
умове на народа ни: Паисий и Раковски,
Хаджи Димитър и Стефан Караджа, Ка-
равелов и Левски.

Ботев е не само сърдечен другар и

Гениалният поет
и революционер
Христо Ботев стана
знаме на всички
поколения след него

Ñèìâîë-âåðóþ
íà áúëãàðñêàòà êîìóíà!

Вярвам в единната обща сила на человеческий род на земното кълбо,

за да твори добро.

И в единний комунистически ред на обществото, спасител на сички

народи от вековни тегла и мъки чрез братски труд, свобода и равенство.

И в светия животворящ дух на разума, укрепляющ сърцата и душите

на сички хора за сполуката и тържеството на комунизма чрез рево-

люция.

И в единното и неделимо отечество на сички хора и обща собстве-

ност върху сички имоти.

Изповядвам единний светъл комунизъм, поправител недъзите на

обществото.

Чакам събужданието на народите и бъдащий комунистически строй

на целия свят.

окървавените пътеки на поробената
българска земя до връх Вола. Да дока-
же завинаги, че е с еднаква сила спосо-
бен да воюва срещу тирана -

с перо, реч и оръжие в ръка

А перото на Ботев е перо на нео-
спорим гений. Тръпката на голямата,
неповторима поезия ни докосва, чуем
ли неговия стих. Поетичното му твор-
чество е създадено за удивителен кратък
период - за по-малко от девет години,
но то остава недостижим връх в наша-
та поезия и изходна точка за днешната
и утрешна литература. Творчеството на
Христо Ботев се е оформило предимно
под влиянието на тягостната робска
действителност на народа ни и носи в
себе си велик исторически опит.

Вживявайки се напълно в болките и
историческите въжделения на народа
си, чувствайки дълбоко поетичното на-
следство на Раковски и Чинтулов, П.Р.
Славейков и Каравелов, той стои над
всички тях със силата на революцион-
ното си проникновение, с героично-ис-
торическия смисъл на образите, които
създава, с прозрението си за единство-

съратник на Апостола, но и талантлив
продължител на неговата революцион-
на линия. Той издигна българската ре-
волюционна мисъл на по-висок етап и
я изпълни с ново общочовешко
съдържание.

За Христо Ботев смелата, неприми-
рима народна революция е не само
единствен изход за политическото лик-
видиране на османския деспотизъм, за
освобождението на българина от “иго
нечуто в историята на никой народ”, но
и радикален преврат,

„триумфална врата”
към светлото бъдеще

за всеки народ, “особено за нашия,
който има минало, няма настояще, а има
само едно бъдеще и бъдеще светло,
защото с другите славяни той ще има
що да каже на света...”

За да се осигури това бъдеще оба-
че, политическата борба трябва да пре-
расне в социална революция, която ще
освободи угнетените и поробени на-
родни маси от прогнилия феодален
строй. От тази мирогледна позиция
блика възторгът на Христо Ботев към
историческото дело на Парижката ко-
муна. Приветствайки я със “Символ-
верую на българската комуна”, с кое-
то разкрива дълбоката си вяра в идеи-
те на комунизма, убеждението си, че
само “единний комунистически ред на
обществото ще спаси всички народи
от тегла и мъки чрез братски труд, сво-
бода и равенство”.

Чистият патриотизъм на Ботев е ор-
ганически свързан с неговия интерна-
ционализъм. Той последователно отсто-
ява позицията си, че “само разумният и
братски съюз между народите е в
състояние да унищожи теглилата, си-
ромашията и паразитите на човешкия
род и само този съюз е в състояние да
въдвори истински свобода, братство,
равенство и щастие на земното кълбо...”

Всеотдайната му революционна и
публицистична дейност бързо
утвърждават безспорния авторитет на
Ботев сред нашата емиграция и го
превръщат в един от най-бележитите
идейни ръководители и вдъхновители
на националната революция.

Вярвайки безрезервно в крайната
победа на народната борба, когато
Родината е обхваната от пламъците на
Априлската епопея, Ботев повежда сво-
ята чета от Гюргево, за да стигне по

то на националната и социална борба.
Като фокус поезията на Христо

Ботев събира в себе си всички най-
положителни тенденции на предосво-
божденската ни литература и същевре-
менно надраства и доминира над всич-
ко познато. Основните идеи на Ботева-
та поезия са наши, български, пропити
с националния ни дух, но същевремен-
но те имат световно значение.

Творчеството му надхвърля револю-
ционно-патриотичното светоусещане
на неговите предшественици и се изви-
сява като социално-философско, геро-
ично възприемане на света. За пръв път
поезията на Ботев за свобода придоби
общочовешки смисъл. Основният девиз
на неговата лирика е: само когато на-
родът и човечеството се развиват исто-
рически свободно, само тогава и

личността ще намери
своята свобода

и ще задоволи своето духовно желание.
Тези идеи са в диханието на Ботева-

та поезия. Те го водят към неговата
голяма мечта за освобождението на на-
родите от всякакъв гнет и насилие.
Характерни са редовете на едно от пи-
смата му, в което разглежда двете диле-
ми, пред които в крайна сметка се из-
правя човек - между дребното, безлич-
но еснафско съществувание и пълната
всеотдайност към идеала: “В продълже-
ние на осем години аз видях всички
наши герои и патриоти и виждам, че
големи хора вършат малки работи, а
големи работи се вършат с малки хора...
Наистина ние всички сме не празни с
велики идеи, но ти, Ботев, ако си пиг-
мей, то слез от тия кукли и се потопи
в калта на нищожеството, ако си ги-
гант, то възседни своята идея, тъй как-
то Александър е възседнал Буцефал...”
Ето истинските мащаби на неговото по-
етично и революционно дръзновение,
ето истинските измерения на неговия
идеен свят.

Изкачил се на този връх, Христо
Ботев стана знаме на всички поколения
след него. Безсмъртните му революци-
онни идеи преминаха през огнените
слова на нашите антифашисти. Слова, с
които да бъдат завинаги вградени все-
отдайните им революционни дела по-
късно в борбата срещу монархофашиз-
ма и капитализма, за изграждането и
процъфтяването на нашето общество.

С Ботевите песни на уста, с негови-
те стихове се бореха и умираха хиля-
дите знайни и незнайни народни сино-
ве и дъщери. Неговото поетично твор-
чество намери достойно продължение
при Христо Смирненски и Никола Вап-
царов, при всички достойни представи-
тели на народната интелигенция.

Затова днес и навеки народът ни ще
се прекланя пред неговия подвиг. Ще
черпи сили и вдъхновение от всичко,
което Христо Ботев ни завеща!

Щерю НАУМОВ, Варна

Христо Ботев е един от най-ви-
соките върхове, безспорен титан на
нашето национално възраждане.
Епохата, в която се роди, бори и ге-
ройски загина, извая в него всичко с
разточителна щедрост, въздигайки
го до пример за всички поколения след
него. Преминавайки в легиона на
безсмъртните, едва 28-годишен, той
ни завеща крупно поетично и идейно
наследство, неповторим революцио-
нен подвиг. Затова Ботев завинаги
ще блести на хоризонта на нашата
история. Завинаги ще бъде неделима
частица от духовния свят, гордост-
та и идеалите на всеки българин.

Òîç, êîéòî ïàäíå
â áîé çà ñâîáîäà,
òîé íå óìèðà...

“

Òèòàí íà íàöèîíàëíîòî
Âúçðàæäàíå
Òèòàí íà íàöèîíàëíîòî
Âúçðàæäàíå
Òèòàí íà íàöèîíàëíîòî
Âúçðàæäàíå
Òèòàí íà íàöèîíàëíîòî
Âúçðàæäàíå
Òèòàí íà íàöèîíàëíîòî
Âúçðàæäàíå
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Отпаднаха КОВИД-мерките
при пътуване, върнахме ли се
към „нормалното”

Åâðîïà äèøà - äàëè è äîêîãà?

Основателят на “Майкрософт” Бил
Гейтс вярва, че човечеството може да
очаква с 50% вероятност нова панде-
мия през следващите 20 години. Той
изрази това мнение в интервю за ис-
панския вестник El Diario.

“Може да дойде от вирус, който
вече знаем. Може да е вид грип, разли-
чен тип коронавирус. И това поне ще
ни позволи да имаме известни позна-
ния как да се лекуваме много бързо и
ваксина”, казва той.

Според американския предприемач
това може да е създаден от човека ви-
рус, биотерорист, който го е разрабо-
тил и умишлено го е разпространил.

“Това е много страшен сценарий,
защото биха могли да се опитат да го
разпространят на различни места в
същото време. Или може да е нещо,
което идва от естествения свят. Чо-
вешката популация нараства и ние
нахлуваме в нови екосистеми. Ето
защо изчислих, че има 50% шанс през
следващите 20 години да имаме есте-

Áèë Ãåéòñ íå èçêëþ÷âà íîâà
ïàíäåìèÿ - ðèñêúò å 50/50

ствено възникваща пандемия като по-
следица от изменението на климата”,
поясни Гейтс.

За да се води по-успешна борба
срещу пандемиите, предприемачът
предлага създаването на “екип за гло-
бален епидемичен отговор и мобили-
зация”, който той сравнява с пожар-
никарите.

“Това, което предлагам, ще изисква
25% увеличение на бюджета на СЗО и
с това ще имаме екип от около 3000
души с различни профили”, твърди
Гейтс, цитиран от БГНЕС. Освен мер-
ки, е необходима и инвестиция от поне
3,5 милиарда долара, за да може вакси-
ните за следващата пандемия да се раз-
работят по-бързо и да достигнат до
повече хора, твърди Гейтс.

“Следващият път трябва да се опи-
таме да го направим не за две години,
а за шест месеца”, казва Гейтс, имайки
предвид темповете на ваксинация. Той
не вярва, че маймунскатка шарка ще се
превърне в голяма нова пандемия.

Таня ГЛУХЧЕВА

На 16 май официално отпад-
наха мерките за коронавирус
при пътуване в чужбина. Ден,
за който мечтаеха много хора,
на които им беше омръзнало да
си показват сертификата, че са
ваксинирани, или да дават пари
за ПСР или антигенни тестове.

СНИМКИ АВТОРКАТА

От ДУМА проверихме две
седмици по-късно какво се случ-
ва на някои европейски летища.
Дали пътуващите вече са свик-
нали до такава степен с ограни-
ченията, че не обръщат внима-
ние на факта, че са станали “пре-
поръчителни”, или напротив -
естествено се връщат “към доб-
рото старо време”?

Още на летище “София”
прави впечатление, че спазва-
нето на дистанция е само ле-
пенка на пода. Нещо повече -
на една опашка чакат пътни-
ците за три различни полета,

един от които - вътрешен.
Никой не мери телесна тем-

пература, не иска документ,
различен от задграничен пас-
порт или лична карта. И се чув-
стваш точно, както преди панде-
мията. Или почти.

Вече има насаден
страх

у много хора. Да, вярно е, че
процентът на тези, които все още
използват маска на летището и в
самолета, е нисък - приблизител-
но един на 30. Но има и такива,
които на аерогарата с нищо не
показват, че са склонни да си
сложат нещо на лицето. Но в
самолета го правят. Или всеки
път, когато някой кихне, дори
най-смелият и присмиващ се на
КОВИД-19, моментално се

отдръпва, започва да гледа лошо
и да отправя злобни коментари.
Инстинктът за самосъхранение
в този случай сработва.

“Когато се прибирах от кон-
ференция в чужбина миналата
седмица, една жена без маска
започна да кашля. Седеше два
реда зад мен. Тръпки ме поби-
ха”, разказва наш сънародник на
летище “София”. И продължава
историята: “Няколко човека й
направиха забележка да си сло-
жи маска. Тя отказа. Наложи се
да се намеси стюардесата. Си-
гурен съм, че ако не бяхме във

въздуха, а в наземен паспорт,
дружно щяхме да я накараме да
слезе. Затова, след този случай,
винаги имам маска в джоба.
Ами, ако аз се закашлям?!”, ри-
торично завършва той.

Не само при нас положени-
ето е такова. На големите аеро-
гари в Европа, където отново
напливът от желаещи да пъту-
ват е огромен, никой дори не се
сеща да иска какъвто и да било
документ. В асансьорите вече
няма ограничение да се качват
най-много двама човека. От вре-
ме на време се вижда дезинфек-
тант, но той по-скоро стои като
музеен артефакт, като част от
миналото, което не е съвсем
далечно. Дори на моменти зло-
вещо напомня за себе си. Защо-
то, връщайки се към “старото
нормално”, се върнахме и към
един от първоизточниците за
масово заразяване.

Хигиена не се спазва

Човек остава с впечатлени-
ето, че заедно с КОВИД-огра-
ниченията са отпаднали още
миенето на ръцете, проветря-
ването, почистването, т.е. еле-
ментарните навици.

Европа диша без маски. Или
с такива по желание. Но има
голяма вероятност поради не-
хайство или немърливост, в не-
определен момент в бъдещето,

да се стигне до въвеждане на
ограничения отново. Този път -
може и по-строги. Вече започ-
наха да ни предупреждават за
това от СЗО - през есента ще
има нова вълна.

Както видяхме, няма зна-
чение дали става въпрос за
българи, индийци, французи,
сенегалци...

Болестите
не различават
националности

Хубаво е, че вече не се нала-
га хората да седят по кафенета-
та или ресторантите за бързо
хранене под предтекст, че ще
консумират нещо, а в действи-
телност целят да си “откраднат”
няколко минути, в които маска-

та да е далече от носа и устата.
Приятно е да виждаш лицата

на всички около теб, да спреш
да “надхитряваш” системата.

На този етап е останало в
миналото и дебненето дали не
идва някой от охраната да ти
направи забележка или напра-
во да те глоби, че нарушаваш
правилата.

По време на полета стюар-
дите раздават грижливо опако-
вано пакетче с дезинфектант и
маска. И дори са си сложили
една, за да дадат нагледен при-
мер какво е желателно да се
прави. Интересното е, че кога-
то “изпълнят задачата”, почти
всички я свалят. На всички им
омръзнаха правилата.

Дишаме. Свободно. Засега.
Въпросът е докога?
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Рядко изпълняван у нас
Концерт за туба звучи
в зала „България”

Софийската филхармония посре-
ща на 2 юни един от най-уважава-
ните тубисти - Зигфрид Юнг. Под
палката на Томас Рьоснер той ще
представи Концерт за туба и ор-
кестър от Ралф Воън Уилямс. Про-
грамата включва още Вариации “Ениг-
ма” за симфоничен оркестър и Ака-
демична фестивална увертюра от
Брамс. Ралф Воън Уилямс е фигура с
голяма значимост за британската
музика от първата половина на
ХХ век. Създаден от вече 82-годишния
Уилямс, Концертът за туба е една
от най-известните му творби. Той е
написан по случай 50-годишния юби-
лей на Лондонския симфоничен ор-
кестър, специално за соло тубиста на
оркестъра Филип Кейтлинет, който
го изпълнява за първи път под дири-
гентството на Джон Барбироли на
13 юни 1954 г. в Лондон. Родом от
Тимишоара, Зигфрид Юнг учи туба
във Висшето училище за музика
“Франц Лист” във Ваймар при Вал-
тер Хилгерс. От 1999 г. свири в
оркестъра на Националния театър в
Манхайм. Става широко известен в
Германия и в чужбина благодарение
на дългогодишната си преподавател-
ска работа в консерваториите във
Франкфурт на Майн и Манхайм,
както и със солистичните си изяви.
Томас Рьоснер е роден във Виена.
Първите му изяви като диригент са
на 14 години. След дебюта си през
1998 г. с Оркестъра на Романска
Швейцария по покана на Фабио Луизи
той се развива като един от най-
изявените австрийски диригенти.

СНИМКА СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

Зигфрид Юнг

Душата на дървото -
в скулптура и пастели

“Душата на дървото” е насловът
на изложбата, която подредиха Таня
Иванова Цанова - скулптура, и Алек-
сандра Ивойлова - пастели, стихове,
в галерия “София прес”, ул. “Славян-
ска” 29. Творбите може да се разгле-
дат до 10 юни.

Таня Иванова Цанова,
“Златна сенчица”

Александра Ивойлова,
“Есен”, пастел

Ïèàíèñòêàòà Íàäåæäà
Âëàåâà å „Ìóçèêàíò
íà ãîäèíàòà 2021”

Пианистката Надежда Влаева е “Му-
зикант на годината 2021” в допитването
на предаването за класическа музика
“Алегро виваче” на програма “Хори-
зонт”. Церемонията по връчването на
наградите се състоя в Първо студио на
БНР. Над 3000 души са дали своя вот в
31-вото издание на анкетата и с гласа си
са определили победителя, научи ДУМА
от Николета Еленкова от БНР.

Надежда Влаева работи в чужбина
и представя там български произведе-
ния. През миналата година записа в
Лондон и компактдиск с миниатюри от
Панчо Владигеров. Влаева получи Го-
лямата награда - статуетка на скулпто-
ра Христо Илиев, от Димитър Димит-
ров, член на УС на БНР. “Щастлива
съм от това признание в моята страна.
Благодарна съм, че допринесох музика-
та на Панчо Владигеров да се слуша
повече в чужбина. Вярвам, че една от
мисиите на артиста е да носи светлина
и любов в сърцата на своята публика.
Нека продължим този път заедно”, каза
Надежда Влаева.

На церемонията бяха обявени и
призьорите в другите категории. 14-го-
дишният перкусионист Александър
Вичев, възпитаник на НУМТИ “Доб-
рин Петков” в Пловдив, беше избран за
“Млад музикант на годината”.

Вокалният ансамбъл “Фортисимо”
от Бургас с ръководителка Милена До-
брева спечели приза “Ансамбъл на го-
дината” за втори път, с което създаде
прецедент в историята на допитването.

Наградата “Активна творческа дей-
ност” получи диригентът Кирил
Търпов, художествен ръководител и
главен диригент на Хоровата школа в
Свиленград.

Наградите бяха връчени на тържествена
церемония в Първо студио на БНР

Музикален проект на 2021 г. стана
Детският хор на България - мащабното
събитие, организирано от Българския
хоров съюз, което събра на една сцена
10 хорови формации от цялата страна.

В категорията “Юбилей” беше от-
личен именитият пианист Людмил Ан-
гелов за неговата 60-годишнина.

За шести пореден път екипът на
предаването връчи наградата “Олга
Камбурова” в подкрепа на млад талант,
този път на Стоян Караиванов,
изпълнител на бандонеон.

В концерта се включиха и носители
на награди от предишни издания на до-
питването - баритонът Кирил Манолов
и китаристът Георги Димитров.

Записът на галаконцерта “Музикант
на годината” ще бъде излъчен на 7 юни,
след новините в 21 ч., по “Хоризонт”
във времето на предаването “Алегро
виваче”. Ден по-късно видеозаписът на
церемонията ще бъде достъпен в плат-
формата “Бинар” на БНР.

СНИМКИ АНИ ПЕТРОВА, БНР

Александър Вичев

Надежда Влаева

Конкурсът, посветен на
паметта на обичания тенор
Камен Чанев, който често
гостуваше на сцената на
Операта в Пловдив, ще се
състои от 22 до 26 август в
Пловдив, съобщи БНР. Ус-
ловията са подробно опи-
сани в сайта на фондация
“Камен Чанев”. Могат да
участват тенори, навърши-
ли 22 години и на не повече
от 37 навършени години.

Конкурсът почита та-
ланта на световно призна-
тия тенор Камен Чанев,
прославил оперните тради-
ции на България и свързал
творческия си път с фести-
вала “Opera Open” на Ан-
тичния театър в Пловдив.
Един от международните
посланици на Пловдив -
Европейска столица на кул-
турата 2019.  Инициатива-

Ìåæäóíàðîäíèÿò êîíêóðñ çà òåíîðè íà èìåòî íà
Êàìåí ×àíåâ ùå ñå ïðîâåäå ïðåç àâãóñò â Ïëîâäèâ

представянето й пред све-
та ще бъдат предадени като
пример чрез младите тено-
ри от цял свят, участници
в конкурса. С организира-
нето на форума Опера
Пловдив и фондация “Ка-
мен Чанев” изпълняват и
последното желание на го-
лемия певец.

Председател на журито
е Хосе Кура - певец и ди-
ригент, който в последни-
те години често гостува в
Пловдив като певец и ди-
ригент. Членове на жури-
то са Таня Иванова, учре-
дителка на фондация “Ка-
мен Чанев”, камерзенге-
рин Красимира Стоянова,
артистичният директор на
Пловдивската опера и ди-
ригент Лучано ди Марти-
но, диригентката Сперан-
ца Скапучи, диригентът

СНИМКА
ФОНДАЦИАЯ “КАМЕН ЧАНЕВ”

та за създаването на кон-
курса е породена от теж-
ката загуба без време на
артиста, чийто глас остава
да живее завинаги в сърца-
та на публиката. Неговата
отдаденост към оперното
изкуство и приносът му
към развитието на култур-
ния живот в България и

Владимир Кираджиев,
който е сред учредителите
на фондацията, проф. Ма-
рио Диаз - декан на Мо-
цартеума в Залцбург, Ан-
дреас Делерт - управляващ
директор на “Hilbert Artist
Management”, Огнян Дра-
ганов - директор на Ста-
розагорската опера, доц.
д-р Нина Найденова - ди-
ректорка на Пловдивската
опера.

Определени са три награ-
ди, като журито не е длъжно
да присъди и трите. Има и
специални отличия - от Кра-
симира Стоянова, от общи-
на Пловдив, от оперите в
Пловдив и Стара Загора -
договори за участие в опер-
на продукция. Ще има и още
една специална награда - на
публиката, която е нарече-
на “Артистът и Пловдив”.
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ТЕЛЕЦ

Погрижете се за здраво-
словните си тегоби и не-
разположения, не допус-
кайте големи усложнения.

ОВЕН

Умората от работа и
грижи изисква активна
почивка. Опитайте да се
освободите от стреса.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Дилемите пред вас са не
една и две, но изискват да
помислите и да вземете
решения.

22 май - 21 юни

РАК

Пропускате проблемите
покрай себе си, без да им
позволявате да влияят на
настроението ви.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Днешният ден може да се
окаже решаващ в много
отношения. Ще установи-
те важни контакти.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще се съобразите с близ-
ките си и заедно ще при-
ключите започнато начи-
нание. Бъдете търпеливи.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще имате провокации от
различен характер, нало-
жете си сдържаност в
оценките си за хората.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Във ваш интерес е да от-
стъпите назад и да за-
мълчите. Запазете си пра-
вото на последна дума.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Този ден ще премине в дви-
жение за повечето от вас.
Възложените отговорнос-
ти вършите с успех.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Част от вас ще посветят
времето си на интересни
дела. Може да сте полез-
ни на околните.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Съобразявайте се повече с
финансовите си възмож-
ности и се старайте да не
ги надхвърляте.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Пригответе се за дълъг и
изтощителен път, който
ще подложи нервите и ду-
ха ви на изпитание.

ХОРОСКОП

ПЕТЪК СЪБОТА НЕДЕЛЯДНЕС
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ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО СЛАБ ДЪЖД

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

¬˙ÁÌÂÒÂÌËÂ √ÓÒÔÓ‰ÌÂ
(—Ô‡ÒÓ‚‰ÂÌ)

◊ÂÚËË‰ÂÒÂÚ ‰ÌË ÒÎÂ‰
¬ÂÎËÍÓÚÓ ÒË ‚˙ÁÍÂÒÂÌËÂ
√ÓÒÔÓ‰ »ËÒÛÒ ÒÂ ˇ‚ˇ‚‡Î
ÏÌÓ„ÓÍ‡ÚÌÓ Ì‡ Û˜ÂÌËˆË-
ÚÂ —Ë. –‡ÁˇÒÌˇ‚‡Î ËÏ ̂ ‡-
ÒÚ‚ÓÚÓ ¡ÓÊËÂ, ÓÚ‚‡ˇÎ ÛÏ‡
ËÏ, Á‡ ‰‡ ‡Á·Ë‡Ú —‚ÂÚÓ-
ÚÓ ÔËÒ‡ÌËÂ. œÓÚ‚˙Ê‰‡-
‚‡Î Ó·Â˘‡ÌËÂÚÓ —Ë Á‡ Ë‰-
‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ”ÚÂ¯ËÚÂÎˇ ƒÛı
—‚ÂÚË - ÚÂÚÓÚÓ ÀËˆÂ Ì‡
Â‰ËÌËˇ ¡Ó„. ¬ÒË˜ÍË ÒÂ Û·Â-
‰ËÎË, ˜Â “ÓÈ Â ‚˙ÁÍ˙ÒÌ‡Î
Ì‡ËÒÚËÌ‡.

Õ‡ ˜ÂÚËË‰ÂÒÂÚËˇ ‰ÂÌ
ÓÚ ¬˙ÁÍÂÒÂÌËÂÚÓ ËÏ ÒÂ
ˇ‚ËÎ Á‡ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ Ô˙Ú. ¿ÔÓ-
ÒÚÓÎËÚÂ ÔÓ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌÓÏÛ
·ËÎË Ì‡ ÏÓÎËÚ‚‡, ‚ Ó˜‡Í‚‡-
ÌÂ ¡ÓÊËÂÚÓ Ó·Â˘‡ÌËÂ ‰‡
ÒÂ ËÁÔ˙ÎÌË.  ‡ÍÚÓ ·ËÎË
Ò˙·‡ÌË, ’ËÒÚÓÒ ÒÂ ˇ‚ËÎ
ÒÂ‰ Úˇı, ·ÂÒÂ‰‚‡Î Ë „Ë

ËÁ‚ÂÎ ÓÚ „‡‰‡ Ì‡ ≈ÎÂÓÌ-
ÒÍ‡Ú‡ ÔÎ‡ÌËÌ‡ (Ì‡ ÓÍÓÎÓ
‰‚‡ ÍËÎÓÏÂÚ‡ ÓÚ …ÂÛÒ‡-
ÎËÏ, ‰Ó ¬ËÚ‡ÌËˇ, Í˙‰ÂÚÓ ·Â
‚˙ÁÍÂÒËÎ À‡Á‡).  ‡ÚÓ ÒÂ
ËÁÍ‡˜ËÎË Ì‡ ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡,
’ËÒÚÓÒ ‚‰Ë„Ì‡Î ˙ˆÂ ‰‡ „Ë
·Î‡„ÓÒÎÓ‚Ë. Œ˘Â ‰ÓÍ‡ÚÓ „Ë

·Î‡„ÓÒÎ‡‚ˇÎ, —Â ÓÚ‰ÂÎËÎ
ÓÚ ÁÂÏˇÚ‡ Ë, ÔÓ‰ÂÚ ÓÚ Ó·-
Î‡Í, —Â ËÁ‰Ë„Ì‡Î Í˙Ï ÌÂ·Â-
ÚÓ ÔË —‚Óˇ ÌÂ·ÂÒÂÌ ŒÚÂˆ.

œ‡ÁÌËÍ˙Ú Ì‡ ÒÎ‡‚ÌÓÚÓ
¬˙ÁÌÂÒÂÌËÂ √ÓÒÔÓ‰ÌÂ ÒÂ
ÓÚ·ÂÎˇÁ‚‡ ÓÚ ˆ˙Í‚‡Ú‡
Ó˘Â ÓÚ IV-V ‚ÂÍ Ë ÔËÌ‡‰-

ÎÂÊË Í˙Ï ÔÓ‰‚ËÊÌËÚÂ
ˆ˙ÍÓ‚ÌË Ô‡ÁÌËˆË. —
‚˙ÁÌÂÒÂÌËÂÚÓ —Ë »ËÒÛÒ
Á‡‚˙¯Ë ‰ÂÎÓÚÓ Ì‡ ÒÔ‡ÒÂ-
ÌËÂÚÓ. «‡ ‚ÒË˜ÍË, ÔÓ‚ˇ-
‚‡ÎË ‚ ÕÂ„Ó, —Ô‡ÒËÚÂÎˇÚ
ÓÚÍË ÌÂ·ÂÚÓ, Á‡ ‰‡ ÏÓ„‡Ú
‚ÒË˜ÍË ‰‡ ÒÚ‡Ì‡Ú Ò˙Ó·˘-
ÌËˆË Ì‡ ÕÂ„Ó‚Ëˇ ÊË‚ÓÚ, ‰‡
·˙‰‡Ú ËÁÍÛÔÂÌË Ë ÒÔ‡ÒÂÌË.
«‡ÚÓ‚‡ ·˙Î„‡ÒÍËˇÚ Ì‡Ó‰
ÏÛ Â ‰‡Î Ì‡Á‚‡ÌËÂ Ò
‰˙Î·ÓÍ ÂÎË„ËÓÁÂÌ Ë ·Ó„Ó-
ÒÎÓ‚ÒÍË ÒÏËÒ˙Î - —Ô‡ÒÓ‚-
‰ÂÌ, ƒÂÌˇÚ Ì‡ —Ô‡ÒËÚÂÎˇ.

≈‡Á˙Ï ŒıË‰ÒÍË ·ËÎ
Ì‡‰‡ÂÌ Ò „ÓÎˇÏ ‰‡ Ì‡
˜Û‰ÓÚ‚ÓÒÚ‚Ó

—‚. ≈‡Á˙Ï ·ËÎ Ó‰ÓÏ
ÓÚ ¿ÌÚËÓıËˇ Ë ÊË‚ˇÎ ‚˙‚
‚ÂÏÂ Ì‡ ̂ ‡ÂÚÂ ƒËÓÍÎÂÚË-
‡Ì Ë Ã‡ÍÒËÏË‡Ì. “ÓÈ ÒÂ
ÔÓ‰‚ËÁ‡‚‡Î Ì‡ ÀË‚‡ÌÒÍ‡Ú‡
ÔÎ‡ÌËÌ‡ Ë ·ËÎ Ì‡‰‡ÂÌ ÓÚ
¡Ó„‡ Ò „ÓÎˇÏ ‰‡ Ì‡ ˜Û‰Ó-
Ú‚ÓÒÚ‚Ó.  ‡ÚÓ ÂÔËÒÍÓÔ ÚÓÈ
Ú˙„Ì‡Î ‰‡ ÔÓÔÓ‚ˇ‰‚‡
≈‚‡Ì„ÂÎËÂÚÓ. —‚. ≈‡Á˙Ï

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 2 ˛ÌË Ò‚. Ò‚Â˘ÂÌÓÏ˙˜ÂÌËÍ ≈‡Á˙Ï ŒıË‰ÒÍË (IV),
Ò‚. ÕËÍËÙÓ »ÁÔÓ‚Â‰ÌËÍ, Ô‡ÚË‡ı ÷‡Ë„‡‰ÒÍË (= 828)

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ÿËÌÍ‡ÎËÓÌ ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/
15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 16 ÂÔ./
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 —ÚÛ‰ËÓ ì”≈‘¿ ÀË„‡ Ì‡

Ì‡ˆËËÚÂî
19.00 ‘ÛÚ·ÓÎ: ¡˙Î„‡Ëˇ - —Â-

‚ÂÌ‡ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇ, ÒÂ-
˘‡ ÓÚ ÚÛÌË‡ Ì‡ ”≈‘¿
ìÀË„‡ Ì‡ Ì‡ˆËËÚÂî Ôˇ-
ÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ –‡Á„‡‰

21.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
22.15 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
22.30 Ã‡ÒËÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 6 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
23.10 √ÓÎÂÏËÚÂ Ï‡ÎÍË ‰ÓÍÛÏÂÌ-

Ú‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ,
2021„./, ÂÊ. ¿ÎÂÍÒ‡Ì-
‰˙ ƒÓÎÛÏ‰ÊËÈÒÍË

23.25 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /11
ÂÔËÁÓ‰/ (16)

00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 16 ÂÔ./
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.46

21.00 œÂÏËÂ‡: ì—˙ÌË ·ËÈ˜î
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.14
(ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ)

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.9

00.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.12 ÂÔ.3

01.10 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.20 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.12, 13

02.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.40 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 ì“Ó·ÓÎî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

22.45 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡ - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ –ÛÒËˇ

Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡

23.40 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

00.25 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ

02.00 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ ËÒÚËÌÒÍË

ËÒÚÓËË, ·ÂÎˇÁ‡ÎË ÊË-

‚ÓÚ‡ Ì‡ ËÁ‚ÂÒÚÌË Ë

Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌË ıÓ‡

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ ¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

04.45 ì“Ó·ÓÎî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

02.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

03.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)

05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ‰‡-

ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡-

ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓì

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 2 ˛ÌË - ƒÂÌ Ì‡ ¡ÓÚÂ‚

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

22.00 “¬ Ô‡Á‡

22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)

22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

‰Ó¯˙Î Ë ‚ „‡‰ ŒıË‰, ÍÓÈ-
ÚÓ ‚ÎËÁ‡Î ÚÓ„‡‚‡ ‚ ËÏÒÍ‡-
Ú‡ ÔÓ‚ËÌˆËˇ »ÎËËÍ. ÷‡-
ˇÚ ËÁ‚ÂÎ ≈‡ÁÏ‡ ÔÂ‰
ÏÂ‰ÌËˇ Ë‰ÓÎ Ì‡ «Â‚Ò Ë ÏÛ
Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡ ÔËÌÂÒÂ
ÊÂÚ‚‡ Ë ‰‡ ÒÂ ÔÓÍÎÓÌË Ì‡
Ë‰ÓÎ‡. —‚. ≈‡Á˙Ï ÓÚÍ‡Á‡Î
Â¯ËÚÂÎÌÓ, Á‡ÚÓ‚‡ ˆ‡ˇÚ
Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡ „Ó ÔÓ‰ÎÓÊ‡Ú
Ì‡ ÚÂÊÍË Ï˙ÍË, ‡ ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡
„Ó ı‚˙ÎËÎ ‚ Ú˙ÏÌËˆ‡. ÕÓ
ÒÂ ˇ‚ËÎ ‡Ì„ÂÎ ¡ÓÊËÈ - Í‡Í-
ÚÓ ÌˇÍÓ„‡ Ì‡ Ò‚. œÂÚ˙ - Ë
„Ó ËÁ‚ÂÎ ÓÚ Ú˙ÏÌËˆ‡Ú‡.

œÓÒÎÂ Ò‚. ≈‡Á˙Ï ÔÓÒÂ-
ÚËÎ Ò ÔÓÔÓ‚Â‰  ‡ÏÔ‡ÌËˇ,
ÒÎÂ‰ ÍÓÂÚÓ ÒÂ ‚˙Ì‡Î ‚
„‡‰ ’‡ÏÂÎËÈ Ë ÒÂ ÔÓÒÂ-
ÎËÎ ‚ Â‰Ì‡ ÔÂ˘Â‡, Í˙‰ÂÚÓ
ÒÂ ÓÚ‰‡Î Ì‡ ‡ÒÍÂÚË˜ÂÒÍË
Ò˙ÁÂˆ‡ÚÂÎÂÌ ÊË‚ÓÚ ‰Ó
Ò‡Ï‡Ú‡ ÒË ÒÏ˙Ú. “ÓÈ ÔÓ-
˜ËÌ‡Î ‚ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ IV ‚ÂÍ.

œÂ˘Â‡Ú‡ Ò ˆ˙Í‚Ëˆ‡-
Ú‡ Ì‡ Ò‚. ≈‡Á˙Ï Ë ‰Ó ‰ÌÂÒ
Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ ÌÂ‰‡ÎÂ˜ ÓÚ
ŒıË‰, Í˙‰ÂÚÓ ÒÂ ÔÓÔÓ-
‚ˇ‰‚‡ ‚ÂÎËÍ‡Ú‡ ÒËÎ‡ Ì‡
¡ÓÊËˇ Û„Ó‰ÌËÍ.

ÕËÍËÙÓ »ÁÔÓ‚Â‰ÌËÍ
ÔÂÍ‡‡Î ÊË‚ÓÚ‡ ÒË ‚ Ì‡-
Û˜ÌË ÚÛ‰Ó‚Â, ÔÓÒÚ Ë ÏÓ-
ÎËÚ‚‡

—‚. ÕËÍËÙÓ ·ËÎ ÒËÌ Ì‡
ÁÌ‡ÚÂÌ Ë ·Î‡„Ó˜ÂÒÚË‚ „‡Ê-
‰‡ÌËÌ Ì‡ ÷‡Ë„‡‰ Ì‡ ËÏÂ
“ÂÓ‰Ó, ÍÓÈÚÓ ÔÂÚ˙ÔˇÎ ËÁ-
ÚÂÁ‡ÌËÂ Ë ËÁ„Ì‡ÌËÂ, Á‡‰ÂÚÓ
ÔÓ˜ËÚ‡Î Ò‚ÂÚËÚÂ ËÍÓÌË. œÓ-
ÎÛ˜ËÎ ·ÎˇÒÍ‡‚Ó Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ
‚ ÷‡Ë„‡‰. ¬ Á‚‡ÌËÂÚÓ ÒÂÍ-
ÂÚ‡ Ì‡ ‰‚Ó‡ Ì‡ ËÏÔÂ‡Ú-
Ëˆ‡ »ËÌ‡ Ë Í‡ÚÓ ËÏÔÂ‡-
ÚÓÒÍË Ô˙ÎÌÓÏÓ˘ÌËÍ, ÕËÍË-
ÙÓ ÔËÒ˙ÒÚ‚‡Î Ì‡ VII ¬ÒÂ-
ÎÂÌÒÍË Ò˙·Ó (787 „.). ŒÚÂ„-
˜‡‚‡ÈÍË ÒÂ ÓÚ ÔË‰‚ÓÌËˇ
ÊË‚ÓÚ, ÚÓÈ ÓÒÚ‡‚ËÎ ‰‚ÓÂˆ‡
Ë ÒÂ ÛÒ‡ÏÓÚËÎ ÔË ¡ÓÒÙÓ‡,
Í‡ÚÓ ÔÂÍ‡‚‡Î ÊË‚ÓÚ‡ ÒË ‚
Ì‡Û˜ÌË ÚÛ‰Ó‚Â, ÔÓÒÚ Ë ÏÓ-
ÎËÚ‚‡. œÓÒÚÓËÎ ̂ ˙Í‚‡ Ë ÓÒ-
ÌÓ‚‡Î Ï‡Ì‡ÒÚË. —ÎÂ‰
ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡ Ô‡ÚË‡ı “‡Ì‡-
ÒËÈ, ÔÂÁ 806 „. ·ËÎ ËÁ·‡Ì
Á‡ ˆ‡Ë„‡‰ÒÍË Ô‡ÚË‡ı.
œÓ˜ËÌ‡Î ÔÂÁ 818 „. ‚ Ï‡Ì‡-
ÒÚË ·ÎËÁÓ ‰Ó ÷‡Ë„‡‰.



Христо Ботев имал шестима братя и две сестри.

Двама братя, кръстени Генко, и сестра на име Тота,

починали още като малки. Христо бил най-големият,

после идвали сестра му Ана и братята му

Петко, Стефан, Кирил и Боян.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ
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Учени откриха определяно от тях
като най-голямото растение в света -
вид морска трева, която се простира на
около 180 км от брега на Западна Авст-
ралия, съобщи ДПА. Австралийските из-
следователи са забелязали “клонинга” на
морската трева от вида Posidonia
australis в плитките води на Залива на
акулите. Откритието е дело на специа-
листи от университетите на Западна
Австралия и “Флиндърс”. Те са проуч-
вали колко различни вида виреят на
ливади с морска трева в Залива на аку-
лите, на 831 км северно от Пърт.

Îòêðèõà
â Àâñòðàëèÿ
íàé-ãîëÿìîòî
ðàñòåíèå

Любимото лайфстайл
събитие на лятото - Модна
фиеста “Албена”, започва на
8 юни, научи ДУМА от Ма-
риана Аршева, тв проду-
цент. Както всяка година,
така и тази, дизайнери, та-
ланти, художници, журна-
листи и гости ще посрещ-
нат лятото в “Албена”. Най-
красивият мъж на България
- Диан Христов, обявен след
допитване във фейсбук за
най-красив мъж на десети-
летието, ще прави дует с
Кристина Димитрова, след
като миналата година ус-
пешно й партнира в танци-
те на сцената. В продълже-
ние на няколко дни и вечери
на откритите сцени на “Ал-

22 ãîäèíè Ìîäíà
ôèåñòà „Àëáåíà”
Събитието, с което дизайнери, художници,
певци посрещат лятото в популярния
морски курорт, ще се състои от 8 до 12 юни

СНИМКА МОДНА ФИЕСТА “АЛБЕНА”

бена” ще бъдат показани
плажни облекла, прически,
грим и аксесоари, а вечери-
те са за елегантните облекла
и изпълненията на Искрен
Пецов, Краси Аврамов, дует
“Аморе”, Начо Паскал и др.

Не са забравени и най-
уникално вкусните сладоле-
ди. С тях ще има състезание
“Познай вкуса на сладоле-
да”, като акцент е NUII от
Нестле, което е вече тради-
ция над 20 години. Всички,
които искат да се включат,
могат да участват и да спе-
челят цяла раница със сла-
долед. Досега победители са
били Васил Петров, Джина
Стоева, Нелина, Искрен Пе-
цов и др.

Първият ден започва с
Андрей Николов, дизайнер
на модна къща “Яша”, и тра-
диционно фиестата ще бъде
закрита със сватбена колек-
ция. Тази година дизайнер-
ката Аксения Атанасова за
модна къща “Оксана” е под-
готвила над 40 сватбени и
елегантни облекла. На мод-
ната фиеста са гостували
световноизвестните дизай-
нери Денис Смирнов, Сал-
ваторе Куоколу, два пъти
губернаторът на щата Не-
вада, откривателят на Шарън
Стоун, криейтив директори-
те на Жан Люк Амслер и др.

Сцената на зала 1 на НДК се превръща
на 2 юни във вълшебен декор със завладява-
щия глас на Имани, осем виолончела, вуду
магии и абсолютните поп хитове от послед-
ния албум на певицата “Voodoo Cello”. В
него тя вдъхва нов живот на любими
изпълнения на Madonna, Imagine Dragons,
Bonnie Tyler, t.A.Т.u. и Bob Marley и други.

Концертът на Имани, организиран от
“Fest Team”, започва в 20 ч., а вратите на
залата се отварят широко за едно музикал-
но пътешествие през любимите евъргрийн
класики лично на самата певица, която е и
артистичен директор на спектакъла
“Voodoo Cello”, научи ДУМА от Десисла-

Шведска-
та илюстра-
торка Ева
Линдстрьом
бе удостое-
на с годиш-
ната литера-
турна награ-
да, учредена
в памет на
известната писателка Астрид
Линдгрен, предаде ДПА. От-
личието й бе връчено от швед-
ската престолонаследничка
Виктория на церемония в Кон-
цертната зала в Стокхолм,
съобщи БТА.

Още през март бе обяве-
но, че Линдстрьом (70 г.) ще
получи наградата “Астрид
Линдгрен”. Тя има публику-
вани 35 книги със свои твор-
би, освен това е илюстрирала
много други. Историите й са
посветени на големите въпро-
си за живота и за всекидневие-
то. Журито, определящо носи-
теля на отличието, описва ра-
ботата на илюстраторката като
“безкомпромисно” и “премина-
ващо границите”, а образите й
- в постоянна трансформация.

СНИМКА TIME.NEWS

СНИМКА © EUGENIO RECUENCO

ИМАНИ:

Íÿìàì òúðïåíèå çà êîíöåðòà â Áúëãàðèÿ!

Íàãðàäàòà
„Àñòðèä
Ëèíäãðåí”
ïîëó÷è Åâà
Ëèíäñòðüîì

ва Славова, пиар на “Fest Team”.
Френската изпълнителка, която в мо-

мента е на европейско турне, искрено
споделя в скорошни интервюта, че Бълга-
рия е една от най-любимите й дестина-
ции за концерти и няма търпение да се
завърне у нас заради топлата публика.
Младата майка на две деца се готви за
изявите си със задължителните екзотич-
ни плодове и разнообразна селекция от
зелен чай. В типичния си елегантен и не-
подражаем стил, този път Имани влиза в
ролята на вуду жрица, която омагьосва
осем виолончела и... публиката и разказ-
ва една мистична приказка с музиката си.



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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Саша Илич пристига, за да подпише с „червените”

Ïàðäþ íàïóñíà ÖÑÊÀ

НАКРАТКО

Българският талант Никола Илиев донесе тит-
лата на Интер при юношите до 19 години. Офан-
зивният ни полузащитник влезе като резерва и
отбеляза шампионския гол за “нерадзурите” сре-
щу Рома в продълженията на финала на шампио-
ната Примавера. С попадението му в 97-ата мин.
“нерадзурите” надвиха “вълчетата” с 2:1.

На стадион “Мапей” в Реджо Емилия Илиев
не започна сред титулярите, но появата му на
терена тотално промени атаката на Интер.

Римляните откриха чрез испанеца Хавиер Ви-
карио (70), който с глава прониза 195-сантимет-
ровия вратар Уилиам Ровида. Франко Карбони
намери с перфектен пас Чезаре Касадей (80),
който също с глава изравни и вкара финала в
продължения.

В 96-ата минута малко късмет не достигна на
Никола Илиев да отбележи, а ударът му се отби
в гредата. Секунди по-късно обаче младокът бе
безпогрешен. Той комбинира по лявото крило с
поляка Ян Зуберек, напредна и с топовен шут
порази целта за крайното 2:1 в полза на миланци.

Спечелената титла от водения от бившия
румънски национал и легенда на Интер Кристиан
Киву е рекордна десета в Примаверата. Тимът на
Рома, който спечели редовния сезон, остана със
среброто.

Алън Пардю напусна ЦСКА. 60-го-
дишният британец оваканти треньорския
пост и няма повече да бъде съветник на
шефа Гриша Ганчев. Освобождаването му
е изненадващо, защото преди края на се-
зона от “Армията” обявиха, че Пардю
ще води тима през следващия сезон.

“За мен беше привилегия да бъда
част и да служа на този клуб. За съжа-
ление, времето ми тук свърши. Малка-
та група организирани расистки фено-
ве, които се опитаха да саботират мача
с Ботев Пд (0:0), не са тези, пред ко-
ито искам да ръководя и представля-
вам отбора. Това не е истинският път
за благото на ЦСКА, защото такъв
клуб заслужава много повече.

През последните две години се по-
стигна немалко - две класирания за гру-

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БНТ 1
ЛИГА НА НАЦИИТЕ
19.00 България - Северна Маке-
дония

ПО ДИЕМА СПОРТ
21.45 Чехия - Швейцария

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.45 Сърбия - Норвегия

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
19.00 Грузия - Гибралтар
21.45 Испания - Португалия

ПО МАКС СПОРТ 4
20.00 Жирона - Ейбар

ПО РИНГ
ВДИГАНЕ НА ТЕЖЕСТИ
18.00 и 21.00 ЕП в Тирана

ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Рилски спортист - Балкан,
първи финален мач

ПО МАКС СПОРТ 3
ВОЛЕЙБОЛ
ЛИГА НА НАЦИИТЕ (жени)
16.00 България - Нидерландия
22.00 Бразилия - Полша

ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
13.00 “Ролан Гарос”

Áúëãàð÷å äîíåñå
òèòëà íà Èíòåð

Пенев води национал
в ЦСКА 1948

Любослав Пенев е водил разго-
вори с халфа на Локо Пд Петър
Витанов с идеята да го привлече
в ЦСКА 1948. Треньорът дори е
завел футболиста при босовете на
клуба. Пенев искал на всяка цена да
вземе 27-годишния полузащитник,
за да засили дефанзивната мощ на
отбора си. Витанов обаче има до-
говор за още една година с Локо и
тепърва предстояли разговори
между двата клуба. Той не получи
повиквателна от селекционера
Ясен Петров за предстоящите
мачове на България от Лигата на
нациите, но доскоро бе част от
националния отбор.

пите на Лига Европа и Лигата на Конфе-
ренциите, два финала за Купата на Бълга-
рия, един спечелен, един загубен...

Да, за отбор като ЦСКА това не е
достатъчно, но за да се направи решител-
ният скок към шампионската титла,
клубът има нужда от по-добра инфраст-
руктура и стабилност във всяко отноше-
ние. Надявам се новият мениджър да
получи повече време, координирана и
единна подкрепа от всички.

Обичах времето си и хората в пре-
красната ви столица и няма да прекъсна
връзката си тук. Искам да продължа ини-
циативата си за предоставяне безплатно
на футболни топки и пособия на местни-
те училища и бих насърчил всеки потен-
циален спонсор да се свърже с клуба.
Повече време с топка от по-ранна

възраст ще създаде по-добри технически
играчи и в крайна сметка ще помогне за
възраждането на великата футболна ис-
тория на тази страна”, обяви Пардю.

За негов заместник е спряган Саша
Илич. Според близки до клуба източници
сърбинът ще бъде представен до края на
седмицата, като вече е в София.

Популярният сръбски треньор
Люпко Петрович, който в момента води
виетнамския Тан Хоа, обяви, че Илич и
Марко Николич са най-добрите трень-
ори на Балканите в момента, като и
двамата са безработни. Легендарният
сърбин обаче каза, че не е предлагал
нито един от двамата на Гриша Ганчев,
с когото поддържа близки отношения.
Към тях  интерес проявява и Партизан,
който също търси треньор.

Президентът на Славия
Венцеслав Стефанов се похва-
ли, че трансферът на 17-го-
дишния защитник Мартин
Георгиев в Барселона е
въпрос на часове.

“Той ще премине в Барсе-
лона за следващите две годи-
ни. Уточняваме последни де-
тайли. Надявам се думите на
Бакеро, на Лъчо Танев, които
ми казаха, че Барселона са го
харесали, защото знае да иг-
рае футбол, да са верни. Сла-
вия ще спечели авторитет, ще
спечели и момчето. И българ-
ският футбол ще спечели.

Можем да се радваме на
Сисиньо, Петриньо, Роналди-
ньо, но не и на успехите на
нашите деца. Когато се рабо-
ти с нашите деца, когато им
се дава шанс, което прави и
Данчо Петков като селекцио-
нер и треньор, се получава.
Такива като него, като Ангел
Стойков би трябвало да по-
емат младежкия национален
отбор”, каза Стефанов.

Рафаел Надал (Исп, №5)
спечели битката на титаните
с Новак Джокович (Сърб,
№1). Рекордьорът с 21 титли
от “Големия шлем” се класи-
ра за 1/2-финалите на люби-
мия си “Ролан Гарос”, след
като елиминира носителя на
20 купи с 6:2, 4:6, 6:2, 7:6
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Новак Джокович (вляво) и Рафа Надал се поздравяват след здравия мач в Париж

(4). Битката във френската
столица продължи 4,12 часа.
Това беше тенис класика
№59 между двамата в профе-
сионалния тур, като Матадо-
ра записа 29-и успех.

За място на финала 36-
годишният Надал ще срещ-
не Александър Зверев (Гер,

Никола Илиев се радва на гола си, с който Интер
стана шампион на Италия при юношите до 19 години

№3), който срази испанска-
та сензация Карлос Алкарас
(№6) с 6:4, 6:4, 4:6, 7:6 (7).

Това е шести пореден
1/2-финал за Рафа в Париж,
като единственото му пора-
жение в тях дойде именно
от Джокович миналата го-
дина.


